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FRANC M IK LAV C
Vedno sem zagovarjal stališče, da 

je potrebno državo "goljufati", 

če je to seveda možnoSTEVLKA

FLOSARSKEGA BALA 
V NAROČJU PLOČEVINE

P S K IH  
P R V A K O V
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l e r c a t o r

Zgomjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje z.o.o.

M T ip i

N o v o H 1-

O trošk i n a h rb tn ik  L u m p i ......................... ..... 1.590,00 SIT
S uh e  b a rv ic e  12/1 L u m p i ...............................  299,00 SIT
V o d e n e  b a r v ic e  L u m p i G -12 ........................ 349,00 SIT
P e re s n ica  L u m p i p r a z n a ................................. 259,00 SIT
F lom astri p ra ln i L u m p i 1 0 /1 .............................. 239.00SIT
Z vezek  A 4  L u m p i 62 l is tn i.................................  109,00 SIT
Z vezek  A 5  L u m p i 52  l is tn i....................................59,00 SIT

V POSLOVALNICAH:
SP LUČE, TEL 839 4310 
SP LJUBNO PLAC, TEL 5841174 
SP GORNJI GRAD, TEL 839 43 20

@H a b i T
upravljanje s stanovanji, d.o.o.

PROMET Z NEPREMIČNINAMI
h t t p : / / w w w . r l v . s i / h a b i t /

041/665-223

PRODAMO STANOVANJA :

NAZARJE
-1  S  stanovanje, velikosti 36 m2, II. nadstropje, Zadreoka cesta, 

starost 19 let,
CENA: 5.040.000,00 SIT

ŠOŠTANJ
- garsonjera, velikosti 28 m2, pritličje, Prešernov trg, starost 28 let, 
CENA: 6.200.000,00 SIT

VELENJE
- garsonjera, velikosti 20 m2, X. nadstropje, Šaleška cesta, 

starost 36 let,
CENA: 5.000.000,00 SIT

- 2 S stanovanje, velikosti 54 m2, pritličje, Koželjskega c., starost 28 let, 
CENA: 10.000.000,00 SIT,

- 2 S stanovanje, velikosti 55 m2, VII. nadstropje, Šaleška c., 
starost 43 let,

CENA: 10.000.000,00 SIT,

vam pomaga, svetuje in posreduje pri oddaji, 
H a b i T  najemu, odkupu in prodaji vseh vrst 

M.O.O. nep rem ičn in .

P O O B L A Š Č E N I  P R O D A J A L E C  IN  S E R V I S E R  V O Z I L  M A Z D A
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A S  A v to m o b ili S k o rn š e k  d .o .o . -  C e s ta  S im o n a  B la tn ik a  2 0 , V e le n je  

T e l.: 0 3  8 9 1  9 0  7 7  -  F a k s : 0 3  8 9 1  9 0  7 8  -  w w w .a s -v e le n je .c o m  -  e m a il:  in fo @ a s -v e le n je .c o m



OSREDNJA
* Nj ì f t l CA .... ..... ______________________________ __________________________ ___ . T r e tja  s t r a n

Za namije tradicion
alni ljubenski Flosar- 
ski bal, pred nami pa 
prav tako tradicional
ni Lučki dan, ki šteje le 
nekaj let manj. Obe pr
ireditvi sta pred čas
om sodili v sam vrh 
tovrstne ponudbe v 
Sloveniji, nato pa so 
prišla leta, koje organ

izacijska vnema pojenjala, kar je bila brez dvoma 
tudi posledica spremenjenih vrednot v družbi. K 
sreči ali boje rečeno zahvaljujoč najbolj vnetim en
tuziastom sta se obe prireditvi obdržali in sčaso
ma spet pridobili na kvaliteti.
Kotje bilo slišati od obiskovalcev, je letošnji Flosa- 

rski bal s svojimi prireditvami nihal od blišča do 
bede. Osebno menim, da je potrebno vse, kar je 
plod ljubiteljskega dela, ocenjevati prizanesljivo, 
vsekakor drugače kot izdelke ali storitve profe
sionalcev. Toda občine so profesionalne instituc
ije, kar pomeni, da se od prireditev, ki se zgodijo 
pod njihovo 'zastavo", pričakuje ustrezen nivo 
kvalitete. Če gre za občinski praznik, se je nem
ogoče poistovetiti s stališčem, da je dobro, kar 
pač je, sploh v primeru, če lokalna skupnost pre
more prave dragulje, a jih ne izkoristi.
Zanimivo bo spremljati, kako se bodo prazno

vanja prvega občinskega praznika lotili v Lučah. 
Že prihodnji mesec bodo sledila praznovanja v

Nazarjah in Mozirju, v nedeljo pašo skromno, kot 
znajo, praznovali v Solčavi. Zapis o tem sledi pri
hodnji petek.
V nedeljo sva bila z ženo ob 15-letnici poroke na 

izletu v Benetkah. Po informacijah vodičke obišče 
letno "najlepše mesto na svetu " več kot dvanajst 
milijonov turistov, torej v povprečju en milijon na 
mesec. Dvoma o tem, od česa živijo Benečani, 
torej ni, malce grenak priokus pa dobi njihov 
zaslužek ob spoznanju, da tržijo bolj ali manj tisto, 
karso pripeljali od drugod. Mnogidalmatinski otoki 
so danes povsem goli prav zaradi gradnje Benetk, 
saj so les uporabili za pilote, ki predstavljajo podla
go za temelje tamkajšnjih stavb.
A tudi Benetkam so šteti dnevi. Če še ne dnevi 

pa zagotovo leta. Ker les, zabit v peščene otoke, 
počasi propada, se objekti postopoma nagibajo, 
nivo morja narašča, konec mesta je mogoče z 
verjetnostjo napovedati. Tudi nekateri drugi nar
avni biseri sveta so na tej poli. Otočje Maldivi, na 
primer, ki naj bi že v prihodnjih desetletjih izginilo 
pod morsko gladino.
Poletje v Zgornji Savinjski dolini se medtem že 

nagiba proti koncu. Dnevi so opazno krajši, nočne 
temperature znatno nižje. Pravzaprav bi lahko 
rekli, da letošnjega poletja res ne bo kaj veliko, 
zato pa bo toliko hitreje prišla jesen.

Aktualno:
Otvoritev nakupovalnega 
centra Tuš 25. avgusta..

Zadruga Mozirje:
Ukrepi za svetlejšo prihodnost

Mozirje:
Za nova stanovanja že 27 prosilcev

f P y j u :
Franc Miklavc,
častni občan Občine Gornji Grad

Praznik občine Ljubno
Razvoj in spreminjanje.............

Flosarski bal:
Tradicija v naročju pločevine............

Karolina Vrtačnik:
Nasmeh odpira vsa vrata....... .

Rokometna sodnika 
Repenšek - Požežnik
Dober dan, Atene 2004

ISSN 0351-8140, leto XXXVI, št. 32, 6. avgust 2004. Izhaja vsak petek. Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 
4, 3331 Nazarje. Telefon: 03/83-90-790, telefon in faks: 03/83-90-791, transakcijski račun: 33000-0000571515. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Pomočnik 
glavnega in odgovornega urednika: Igor Solar. Stalni sodelavci: Aleksander Videčnik, Milena Kozole, Franjo Atelšek, Tatiana Golob, Franjo Pukart, Ciril M. Sem, Marija Šukalo, 
Igor Pečnik, Benjamin Kanjir, Jože Miklavc, Nastasja Kotnik, Barbara Fužir, Alenka Klemše Begič, Kmetijska svetovalna služba, Zavod za gozdove, Edi Mavrič-Savinjčan. 
Tajnica uredništva: Barbara Zacirkovnik. Računalniška obdelava: Uroš Kotnik. Vodja trženja: Helena Kotnik, trzenje@savinjske.com Naslov uredništva: Savinjske novice, Savinjska 
cesta 4, 3331 Nazarje. Telefon: 03/83-90-790, telefon in faks: 03/83-90-791. E-pošta: urednistvo@savinjske.com. Internet: http://www.savinjske.com. Cena za izvod: 
289,00 SIT, za naročnike: 260,00 SIT. Tisk: Grafika Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 2.500 izvodov. Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo 
najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost sodi časopis Savinjske novice med proizvode, za katere se obračunava 
davek na dodano vrednost po stopnji 8,5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Pisem bralcev in oglasov ne lektoriramo, 

lučno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje dvomesečje.VJzklj
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RAZISKAVA EUROSTATA 0  PORABI ČASA

Slovenke in Slovena najbolj pridni v Evropi
Evropejci in Evropejke v povprečju največji del dneva prespijo, saj jim spanec vzame nekaj več kot osem ur na dan, le Slovenke več delajo kot spijo, 

je pokazala raziskava evropskega statističnega urada Eurostat. V njej so upoštevali rezultate anket v devetih članicah Evropske unije (Belgiji, Nemčiji, 
Estoniji, Finski, Franciji, Madžarski, Sloveniji, Švedski in Veliki Britaniji) ter Norveški. Slovenci smo med vsemi naštetimi na prvem mestu po času, ki 
ga preživimo na delovnem mestu in ob hišnih opravilih.

V vseh državah ženske več časa 
kot moški namenjajo gospodinjstvu 
in skrbi za otroke. Na drugi strani so 
moški dlje časa v službi in se bolj 
izobražujejo. Na delovnem mestu 
na jd lje  osta ja jo  Francozi in 
Madžarke. Pospravljanje, likanje, 
pomivanje, nakupovanje živil in dru
ga neplačana dela doma najbolj 
zaposlujejo Slovenke, Slovenci pa 
potem kriteriju največ časa namen
ja jo  vrtnarjenju, pospravljanju in 
vzdrževanju avtomobilov.

Dela v hiši in okrog nje so očitno še 
zelo ločena na »moška« in »ženska« 
in niso niti približno enakomerno 
porazdeljena med oba spola. Fran
cozinje jih  tako opravijo  kar 90  
odstotkov več kot možje, na Šved
skem, kjer je  razlika najmanjša, pa

se ženske 50 odstotkov več časa 
ubadajo s kuhanjem, pranjem, ses
anjem in podobnimi gospodinjski
mi opravili kot Švedi.

Glede prehranjevanja, potovanj 
in osebne nege med moškimi in 
ženskami ni bistvenih razlik, so pa 
zato med posam eznim i narodi. 
Francozi si za umivanje, potovan
je in hrano vzamejo več kot dve uri 
in pol dnevno, Finci in Britanci pa 
le uro in pol. S lovenci si za te 
potrebe v povprečju vzam em o 
dobri dve uri na dan, Slovenke pa 
nekaj minut manj.

In še po enem kriteriju je Sloveni
ja  na prvem mestu: koliko imajo 
moški več prostega časa kot žen
ske. Pri nas znaša razlika 24 
odstotkov, na Norveškem le tri. Vse

na stari celini pa nas druži ljubezen 
do televizije. Na Norveškem, Šved
skem in v Nemčiji nam enja jo  
g ledanju TV program ov tre tjino  
prostega časa, v Estoniji in na 
Madžarskem pa celo polovico.

Podatke za Eurostatovo raziska
vo je pri nas od 1. aprila 2000 do 
31. marca 2001 zbiral Statistični 
urad Republike Slovenije. Za 
sodelovanje so zap ros ili 4 5 0 0  
gospodinjstev, in sicer vsako za eno 
četrtletje. Naši statistiki so ugotovili, 
daje najpogostejše prevozno sred
stvo Slovencev in Slovenk lastni 
osebni avto, tu in tam kdo uporabi 
kolo ali gre kam peš, vlak in avtobus 
pa sta skoraj povsem »iz mode«. V 
kino, g ledališče in na druge pr
ireditve hodi zelo malo ljudi, za vse

našteto in za razne verske de
javnosti porabijo v povprečju 13 
minutna dan.

Če imata Slovenec in Slovenka 
hišnega ljubljenca (najpogosteje 
psa ali m ačko) - takih  je  deset 
odstotkov populacije - si skrb zanj 
praviloma razdelita. Časopise in 
revije redno bere tretjina moških in 
le 23 odstotkov žensk, po knjigah 
pa sega še bistveno manj ljudi - bere 
jih komaj vsak dvajseti moški in vsa
ka sedma ženska, po dobro uro na 
dan. Zelo malo prebivalcev je vk
ljučenih v prostovoljne organizaci
je, le odstotek žensk in nekaj več 
moških, slednji se najbolj pogosto 
odločajo za delo v gasilskih in po
dobnih društvih.

Franci Kotnik

N a š a  a n k e t a

Kako preživljate prosti čas?
Slovenci porabijo med Evropejci v povprečju največ časa za delo. Žen

ske porabijo več časa za gospodinjska opravila, moški pa za plačana 
dela in študij. Zaposleni moški imajo več prostega časa kot zaposlene 
ženske, oboji pa namenijo približno enako časa za prehranjevanje, os
ebno nego in potovanja, kažejo izsledki najnovejše raziskave. In kako 
svoj prosti čas izkoriščajo naključno izbrani anketiranci?

Stanko Javornik, Ljubija: Z ženo imava deljen 
delavnik, zato se hišnih opravil loti tisti, ki prej pride 
domov. Sam delam triizmensko, zato mi ostane le 
malo prostega časa. Imamo vrt, malo pa tudi gradi
mo. Hišna opravila si zženo pogosto deliva, le likan
je je povsem njeno opravilo. Tudi delo na vrtu si 
pogosto razdelimo, saj za delo poprimejo tudi otro
ci. V prostem času se ukvarjam s športom.

Helena M arolt, Mozirje: Sam a še n im am  
družine, tako je moj čas po službi namenjen pred
vsem sprostitvi in razvedrilu. Veliko kolesarim, 
igram tenis, odbojko, se rolam. Dobivam se s pri
jatelji. Doma pogosto pomagam mami pri hišnih 
opravilih. Mama predvsem kuha, pospravlja, lika, 
medtem ko oče skrbi za delo zunaj hiše v vrtu.

Janez Rop, Mozirje: Trenutno delam na javnih 
delih vsa mogoča opravila za ureditev okolice v 
Mozirju, Ker je delo težko in utrudljivo, po službi večji 
del časa počivam. Pogosto pomagam mami pri 
hišnih opravilih, pospravljanju in kuhi. V popoldnev
ih se odpravim tudi s sosedovim psom na sprehod 
ali pa se dobimo s prijatelji na kozarčku.

Jože Centrih, Šmartno ob Paki: Čas po službi 
velikokrat sproti prilagajam  potrebam. Hišna 
opravila doma si razdelimo, zato mi tudi kuhanje in 
pospravljanje nista tuja. Ker delam hišo, mi ostane 
le malo prostega časa, ki ga izkoristim predvsem 
za plavanje in počitek.

Marija Miklavc, Mozirje:
Delam v računovodstvu in moj delavnik se pogos
to potegne tja do pete ure popoldan. Tudi mož 
pogosto pride tak čas domov. Tako nam ostane 
za hišna opravila bore malo časa. Pospravljenju 
namenimo predvsem vikende, pri tem pa poprime 
vsa družina. Le kuhanje in likanje je moja naloga.
Prosti čas namenim prijateljem, grem v kino, moja 
velika strast pa je motociklizem. Počitku namenim le malo časa, ker imam 
veliko energije in preprosto ne potrebujem veliko spanja.

Dejana Marič, Nazarje: Čas po službi izkoristim 
predvsem za počitek in druženje s prijatelji. Hišna 
opravila postorim sama, saj še nimam družine. 
Tako mi za druženje in prebiranje knjig, ki so moja 
strast, ostane veliko prostega časa.

Cvetka Aubreht, Mozir
je: Moja služba je  dvoiz

menska, zato si čas ob službi prilagajam. Kuhanje 
in pospravljanje ter ostala hišna opravila so moja 
skrb, medtem ko za vrt poskrbita hčerka ali mož. V 
prostem času rada planinarim, obiščem kakšne 
toplice ali pa enostavno počivam.

Pripravila: Marija Sukalo, fotografije: Ciril M. Sem
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ČEBELE SO VERJETNO UMIRALE ZARADI ŠKROPIV

Poostriti nadzor nad 

prodajo in uporabo škropiv
Rezultati, ki so jih opravili v italijanskih laboratorijih, kažejo, da so šte

vilne čebelje družine na Gorenjskem in Primorskem, vendar tudi Zgornja 
Savinjska dolina verjetno ni popolna izjema, umrle zaradi filofarmacevt- 
skih sredstev. Pri gorenjskih čebelarjih so veterinarski inšpektorji odvze
li 14 vzorcev, kmetijski inšpektorji pa so v nasadu krompirja pobrali štiri 
vzorce, od katerih sta dva vsebovala čebelam škodljive snovi.

Vsa filofarmacevtska sredstva, 
ki so se znašla v odvzetih vzorcih 
čebel in medu, so v Sloveniji sicer 
reg is trirana, vendar je  šio zelo 
verjetno za nepravilno uporabo. 
Zanimivo, da sledov im idaklopri- 
da, ki vsebuje tudi pesticid gau
cho, niso odkrili nikjer.

Kmetijski m inister Milan Poga
čn ik je  po sestanku s čebelarji 
dejal, da bo potrebno odpraviti 
kratek stik v sistemu obveščanja 
med uporabniki škropiv in čebe
larji ter poostriti nadzor nad pro
dajo in pravilno uporabo filofar-

m a ce v tsk ih  sredstev , kar je  
naloga kmetijske inšpekcije.

Veterinarska uprava in nacion
a ln i ve te rina rsk i in š titu t bosta 
m ora la  vzpostaviti večji nadzor 
nad p rom etom  in u p o ra bo  ra 
z ličn ih  sredstev, ki jih  čebelarji 
uporablja jo za zdravljenje čebel. 
Inšpektorji so namreč odmiranje 
čebel ugotovili tudi v primerih, ko 
vsebnost filofarm acevtskih sred
stev ni bila dokazana in niso bili 
ugotovljen i povzročite lji bolezni 
čebel.

Savinjčan

PRITISKI NA ODKUPNO CENO MLEKA

V kmetijski zbornici 

nasprotujejo znižanju
Po napovedih slovenskih mlekarn naj bi se po 1. juliju znižale cene mle

ka, kar naj bi veljalo tudi za že odkupljeno in plačano mleko od aprila 
dalje. Predstavniki KmetijskogozdarskezbomiceSlovenije(KGZS)seves 
čas zavzemajo za ohranitev sedanje cene mleka, ki se kljub zvišanju proiz
vodnih stroškov že nekaj let ni spremenila.

Po podatk ih  zborn ice je  cena 
m leka že tri leta nom ina lno  (v 
tolarjih) enaka, v evrih pa naj bi ob 
s loven sk i in f la c iji ce lo  rea lno  
padala. V zbornici sicer priznava
jo , da je  trenutno slovenska od
kupna cena višja od evropskega 
povprečja, vendar je  to edini tre
nutek v zadnjih dveh letih.

Mlekarne so ukrep začele previ
dno napovedovati že v začetku 
maja, in sicer naj bi se cene znižale 
za pet tolarjev. Po pogovorih med 
mlekarnami in KGZS se je  predvi
deno znižan je  cene om ejilo  na 
višino mlečne premije, ki jo  bodo 
kmetje prejeli za tako imenovano 
mlečno leto in bo izplačana pred
vidom a marca prihodnje leto. V 
osnovi je  poteza mlekarn za KGZS 
nesprejemljiva, saj naj bi s takšno 
potezo mlekarne želele svoje fi

nančne prob lem e p renesti na 
kmeta, ki že sedaj prideluje mleko 
pod mejo gospodarnosti.

Na temo odkupnih cen mleka so 
se sestali tudi predsedniki in direk
torji kmetijskih zadrug in proučili 
razmere na področju odkupa mle
ka ter sprejeli sklep, da se z napo
vedanim znižanjem odkupne cene 
mleka ne strinjajo. Podpirajo stal
išča pogajalske skupine, ki jo  ses
ta v lja jo  p red s ta vn ik i KGZS in 
Zadružne zveze Slovenije (ZZS), ki 
od m lekarn zahteva podatke o 
p os lovan ju  m lekarn  v prvih 
m esecih  le tošn jega  leta. Pred
stavniki kmetov vztrajajo, da jim  
mlekarne pred resnimi pogajanji 
predložijo jasne podatke, pri kater
ih mlečnih izdelkih in kako je  izgu
ba nastala.

MOZIRJE

Otvoritev nakupovalnega 
centra Tuš 2 5 . avgusta

Gradnja novega nakupovalnega centra Tuš v Mozirju gre proti koncu. 
Tehnični prevzem novega objekta je  bil v sredo, 4. avgusta, kar pomeni, 
da so bila opravljena vsa gradbena dela in končana ureditev okolice. 
Sledi le še notranje opremljanje.

Osrednji del novega centra bo 
v lasti Tuša, ki bo tu uredil svoje 
p ro d a ja ln e , tako  ž iv ilske  kot 
neživilske. Drugi del objekta bodo 
zasedli ostali ponudniki: banka, 
zavarovaln ica, trgov in i s teksti
lom in obutvijo, restavracija, zla
tar, frizer, s o la r i j ... S lavnostna

otvoritev je  predvidena v sredo, 
25. avgusta. Trgovsko podjetje 
Engrotuš namerava ob nakupo
valnem  centru v prihodnjih  me
sec ih  p o s ta v iti tu d i ben c in sk i 
servis, kot je  to primer v Celju pri 
Planetu Tuš.

Benjamin Kanjir

A.M . MIKLAVC TEHNIČNI PREGLEDI

Višje «ene za uporabo «est
S 1 .julijem je začel veljati novcenikza lemo povračilo za uporabo cest, med 

uporabniki bolj mano kot česmina. V primerjavi s prej veljavnim cenikom gre 
v resnici za zelo majhne razlike, pojasnjuje Anton Miklavc, direktor in lastnik 
pooblaščene firme zaopravljanjetehničnih pregledov iz Nizke.

Poleg tehničnih pregledov in 
Miklavc v Nizki tudi

Na zahtevo Ministrstva za notran
je  zadeve so v spom ladanskem 
času posodobili stezo za kolesa z 
motorjem, določene novosti pri pre
gledu tehnične brezhibnosti vozil, ki 
naj bi se prav tako začele izvajati s 
prvim ju lijem , pa bodo zaživele 
skupaj z novim zakonom o cestnem 
prometu v začetku leta 2005. Po
leg tehničnih pregledov in manjših 
popravil lahko lastniki jeklenih kon
jičkov pri Miklavcu svoje vozilo tudi 
operejo v novi avtopralnici.

Nov cenik, na podlagi katerega je 
potrebno ob reg is trac iji vozila 
plačati povračilo za uporabo cest, 
določa, da morajo lastniki vozil s 
prostornino m otorja do vključno 
t.350  kubikov plačati v primerjavi 
s starim cenikom 161 tolarjev več 
(pre j 11.462, po novem 11.623 
SIT), lastniki vozil nad 1.350 do vk
ljučno 1.800 kubikov odštejejo 231 
tolarjev več in tudi pri ostalih razre
dih je  razlika dejansko minimalna.

Savinjčan

OBVESTILO
Obveščamo vas, da je koncert Slovenskega okteta, ki ga prireja Tur

istično društvo Luče v okviru 35. Lučkega dne, prestavljen s ponedelj
ka, 9.8.2004, na petek, 13.8.2004, ob 20. uri v farni cerkvi v Lučah.

Turistično društvo Luče
Savinjčan
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ZADRUGA MOZIRJE

Ukrepi za svetlejšo 

prihodnost
Nezavidljiv finančni položaj, v katerem se je  pred časom znašla Za

druga Mozirje, katere lastniki so zgornjesavinjski kmetje, je  pri mar
sikom vzbudil precej mešane občutke in celo bojazen, kaj se bi zgodi
lo, če bi organizacija tukajšnjih kmetovalcev propadla. Mozirska Za
druga, ki trenutno zagotavlja zaposlitev 2 5 0  ljudem, je  namreč tesno 
lastninsko povezana s kar nekaj firmami in tudi sicer je njena prisot
nost bistvenega pomena predvsem za manjše kraje Zgornje Savin
jske doline.

V zadružnih trgovinah naročeno blago dobavijo strankam v dveh do 
treh dneh (foto: EMS)

Slaba likvidnostna s ituacija  in 
okoli 1,5 m ilijarde finančnih ob
veznosti do bankje bila bilanca, s 
katero se je  na aprilskem  zase
danju soočil zadružni občni zbor. 
Le-ta je  vodstvo zadruge zadolžil, 
da z ustreznimi ukrepi sanira ne
zavidljivo stanje. Po besedah d i
rektorja  Andreja Presečnika so 
u sp e li v za d n jih  m esec ih  f i 
nančno situacijo stab iliz irati in v 
precejšnji meri tudi že sanirati, kar 
p om e n i, da so z m a n jš a li o b 
veznosti do bank in dobaviteljev.

»Dolg 1,5 m ilijarde tolarjev je  za 
uho precejšn ja  številka, vendar 
je glede na prom et in poslovanje 
firm e v mejah znosnega. V času 
po občnem zboru smo uspeli ob
veznosti do bank zmanjšati in, kar 
je  ravno tako velikega pomena, 
tud i obveznosti do dobavite ljev 
izp o ln ju je m o  v okv iru  n o rm a l
nega poslovanja,« za trju je  Pre
sečnik, ki na ta način zanika gov
o rice , da so n eka te re  n jih o ve  
trgov ine  s labo  za ložene zarad i 
neplačevanja obveznosti do do
baviteljev. »Problem je  v tem, da 
pokrivam o sorazm erno majhen

p ro s to r z o m e je n im  š te v ilom  
kupcev, zato je nemogoče imeti 
vse stvari na zalogi. Po dogovoru 
s s tra n ko  je  b la g o  v n jegov ih  
rokah najkasneje v dveh do treh 
dneh,« d o p o ln ju je  P resečnika  
M artina  Tratnik, poslovodkin ja  
trgov ine  s tehn ičn im  b lagom  v 
Gornjem Gradu.

Pred kratkim je  bii dosežen tudi 
dogovor med vodstvom Zadruge 
in sindikatom o spremembi kole
ktivne pogodbe, tako da s prvim av
gustom  velja jo  za zadružne de
lavce in vodstvo določila kolektivne 
pogodbe za trgovsko dejavnost, ki 
je  po izhodiščnih številkah manj 
u godna  od pre jšn je . Andrej 
Presečnik za trju je , da v skupni 
masi vsote, namenjene plačam, 
ne bodo zmanjševali, nameravajo 
pa z veliko pozornostjo slediti stim
ulativnemu delu. Sicer pa seta čas 
v Zadrug i ubada jo  predvsem  s 
problem i odkupnih cen mleka in 
goveje živine, potem ko so sloven
ski kmetje po spomladanskem bo
jk o tu  odda je  ž ivine  vendarle  
dosegli sprejemljivo ceno.

Savinjčan

ERA VELENJE

Pripojena zagorska 

Potrošnja
Delničarji Ere so na zadnji skupščini na predlog uprave in nadzornega 

sveta soglašali s pripojitvijo trgovske družbe Potrošnja iz Zagorja ob Savi 
(slednja ima v Blagovnici Mozirje prodajni salon pohištva). Od 476 milijonov 
tolarjev bilančnega dobička v letu 2003 so 45 milijonov namenili za iz
plačilo dividend, preostanek dobička pa bo ostal nerazporejen. Na predlog 
uprave so razširili dejavnost družbe s kreditiranjem, finančnim posred
ništvom, posredovanjem in zaposlovanjem delovne sile, podporo paje dobil 
tudi predlog za nakup lastnih delnic, katerih skupni znesek ne bo smel pre
segati petih odstotkov osnovnega kapitala družbe.

KF\________________ __________ _________ ______________ ______ ______

PEŠPOT MOZIRJE-NAZARJE

Varnejša pot za 

sprehajalce
V minulih dneh so delavci celjskega podjetja CMC zaključili z gradnjo 

mostov na pešpoti med občinama Mozirje in Nazarje ter s tem zaključili 
projekt, ki vsem sprehajalcem omogoča varnejšo pot iz Mozirja v Nazarje 
in v obratni smeri. Celotna pešpot je dolga okoli 2 .400  metrov, od tega je 
po mozirski občini poteka okoli 1.600 metrov.

Projekt je  bil za mozirsko občino 
"težak" osem milijonov tolarjev, kar 
predstavlja približno dve tretjini ce
lotne vrednosti. Pot so zgradili delavci 
celjskega Podjetja za urejanje voda 
(PUV), ki so postavili tudi klopi. Zanje

so leseni del dobavili domači obrtniki. 
Ob celotni trasi so člani domačih 
društev posadili drevesa, položene 
pa so tudi cevi za javno razsvetljavo, 
ki naj bi se postavila ob asfaltiranju poti.

Benjamin Kanjir

Pešpot Mozirje-Nazarje je dobila lepe mostičke in klopi za počitek 
sprehajalcev (foto: Benjamin Kanjir)

REDNO ZAPOSLIMO
STROJNIKA TEŽKE GRADBENE MEHANIZACIJE.

Pogoj: tečaj PGM.

Informacije na gsm: 041 606 376.
GP PIRC d.o.o., Zgornje Palovče 3,1240 Kamnik



Na podlagi Odloka o priznanjih Občine Mozirje (Urad
no glasilo občin Mozirje, Nazarje, Gornji grad, Ljubno 
in Luče, štev. 7 /98 in Ur. I. RS št. 69/02),Občina Mozirje 
objavlja

RAZPIS ZA ZBIRANJE PREDLOGOV 
ZA PODELITEV PRIZNANJ OBČINE MOZIRJE

1. Razpisuje se zbiranje predlogov za podelitev naslednjih priznanj 
Občine Mozirje za leto 2004:

- naziv častnega občana Občine Mozirje,
- nagrada Občine Mozirje,
- zlata plaketa z priznanjem.

2. Predlogi za podelitev posameznih priznanj se zbirajo:
ZA NAZIV ČASTNEGA OBČANA OBČINE MOZIRJE
se predlagajo posamezniki, ki so s svojim življenjem ali delom trajno 

povezani z Občino Mozirje in so prispevali k napredku in razvoju občine 
ali njenemu ugledu v širšem okolju. Naziv častnega občana je  častno 
priznanje in se podeljuje v obliki listine.

ZA NAGRADO OBČINE MOZIRJE
se predlagajo posamezniki, društva ali organizacije Občine Mozirje 

za življenjsko delo ali za izredne dosežke pri njihovem delu, ki se nana
šajo na izvajanje nalog občine, oziroma zadovoljevanje potreb njenih 
prebivalcev.

Nagrada Občine Mozirje je denarna. O višini nagrade odloči občinski 
svet in zanjo zagotovi sredstva v občinskem proračunu. Poleg denarne 
nagrade se nagrajencu izroči tudi diploma.

ZA ZLATO PLAKETO S PRIZNANJEM OBČINE MOZIRJE
se predlagajo posamezniki, podjetja, zavodi, društva in druge organ

izacije za posamične uspehe ali vidne dosežke na najrazličnejših po
dročjih dela in ustvarjanja ali ob njihovih pomembnejših jubilejih.

Zlata plaketa s priznanjem se podeljuje v obliki zlate plakete in pisnega 
priznanja.

3. Predloge za podelitev priznanj Občine Mozirje lahko podajo fizične 
osebe, podjetja, zavodi, druge organizacije in skupnosti, društva, župan 
in odbori Občinskega sveta Občine Mozirje.

Predlogi morajo biti pisni, obrazloženi in z naslednjo obvezno vsebino:
- osnovni podatki o predlagatelju;
- podatki o predlaganem kandidatu za priznanje z obrazložitvijo;
- vrsta priznanja;
-podpis vlagatelja.

4. Priznanja Občine Mozirje podeljuje Občinski svet Občine Mozirje.
O podelitvi posamezne vrste priznanja odloči občinski svet s sklepom,

po opravljenem razpisu za zbiranje predlogov.
Če je za posamezno vrsto priznanja več predlogov, lahko občinski 

svet za pripravo dokončnega predloga oziroma gradiva za odločanje, 
na svoji seji imenuje posebno delovno telo.

V tem primeru mora občinski svet opredeliti sestavo odbora in njegove 
naloge.

5. Priznanja se slavnostno podelijo praviloma na seji Občinskega sve
ta Občine Mozirje.

6. Predloge za podelitev priznanja pošljite vzaprtih kuvertah na naslov: 
Občina Mozirje, Savinjska cesta 7 p. Mozirje -  RAZPIS ZA ZBIRANJE 
PREDLOGOV ZA PODELITEV PRIZNANJ, do vključno 27.08.2004.

OBČINA MOZIRJE

OBČINA MOZIRJE

V podjetjih in na občinah v začetku avgusta sicer vlada poletno zatišje, 
mozirska občinska uprava pa se kljub temu intenzivno ukvarja s prido
bivanjem dovoljenj za pričetek gradnje upravno-poslovne stavbe v 
Podrožniku. V novem objektu bodo pridobili nove prostore občinska up
rava, upravna enota, davčne službe, center za socialno delo, geodetska 
uprava, inšpekcijske službe, zavod za zaposlovanje in verjetno še kdo. 
Novo upravno stavbo bo gradilo podjetje Cigrad iz Šoštanja.

Dolgotrajni so bili tudi postopki pri 
izbiri izvajalca gradnje prve faze 
dograditve in adaptacije mozirske 
osnovne šole. Kot je znano, se bos
ta v prvi fazi k obstoječemu šolske
mu objektu dogradili dve učilnici za 
najmlajše šolarje. Za izvajalca te 
gradnje je  bilo v končni fazi izbrano 
velenjsko podjetje Vegrad, ki zak
ljučuje z gradnjo večnamenskega 
objekta na Brdcah. Rokza zaključek

gradnje obeh projektov je 25. sep
tember.

V tem času se oprem ljata tudi 
igrišči ob rečiškem in mozirskem 
vrtcu. O troci se bodo lahko od
slej igra li na večih in pestrejših 
igra lih . Pa tud i varnejših, saj je  
ravno varnost tista, ki jo  morajo 
vrtc i zag o ta v lja ti svo jim  varov
ancem.

Benjamin Kanjir

VEČSTANOVANJSKI OBJEKT BRDCE

Za nova stanovanja že 27 

prosilcev
Večstanovanjski objekt na mestu bivše Brdčke graščine raste po načrtih. 

Do konca tega meseca bo prva polovica dokončana, tako da bodo stano
vanja vseljiva že v prihodnjem mesecu. Mozirski župan je namreč ob zad
njem občinskem prazniku obljubil, da bo ob letu osorej izbranim podelil 
ključe.

Občina bo lastnica petih socialnih in 
sedmih neprofitnih stanovanj. Obča
ni že več mesecev prinašajo vloge, s 
katerimi dokazujejo upravičenost do 
teh stanovanj. Doslej je na naslov 
občinske uprave prispelo 27 vlog, od 
tega 25 za socialna in zgolj dve za ne
profitna stanovanja. In v čem je razli
ka med tema dvema kategorijama? 
Pri socialnih stanovanjih lastna finanč
na udeležba ni potrebna, pri neprofit
nih pa.

Gradbena dela poteka jo  po

načrtih. Na objektu ves čas dela od 
40  do 50 delavcev. Na prvi polovici 
objekta je  domala že cela fasada, 
betonirajo se tlaki in stopnišča. Vsa 
dela so v zaključn i fazi, nato je  
potrebna še montaža radiatorjev, 
pip in ostalih instalacij. Druga polovi
ca ob jekta  bo do občinskega 
praznika gradbeno dokončana. 
Urejena bo tudi okolica, tako da 
bodo preostala samo še obrtniška 
opravila.

Benjamin Kanjir

©



FRANC MIKLAVC, ČASTNI OBČAN OBČINE GORNJI GRAD

Vedno sem zagovarjal 
stališče, da je potrebno 

državo »goljufati«

Franc Miklavc (fo to : EM S)

Franc Miklavc je v bistvu zaprisežen 
gospodarstvenik, čeprav je bil vseskozi 
aktiven tudi v političnem  življenju. 
Nenazadnje je bil zadnji »župan« skupne 
občine Mozirje, po nizkih udarcih, ki jih 
je doživel kot občinski svetnik v Gorn
jem Gradu, pa se je iz aktivne politike 
umaknil. Njegove besede so premiš
ljene in niti za hip ne pomišlja govoriti o 
imenih, ki so, po njegovem prepričanju, 
pripeljala zgornjesavinjsko gospo
darstvo v slepo ulico. Na minulo delo 
gospodarstvenika gleda s pokončno 
glavo, nenazadnje se ga tudi nekdanji 
sodelavci spominjajo kot direktorja, ki 
je  znal v vsakem  trenutku ohraniti 
pristne človeške odnose.

- Gospod Miklavc, kaj vam pomeni naziv čast
nega občana, s katerim vas je ob letošnjem 
občinskem prazniku počastila Občina Gornji 
Grad?

Mogoče zveni nekoliko neskromno, vendar če 
se ozrem nazaj in poskušam oceniti delo, ki sem 
ga opravil vtem lokalnem okolju, moram priznati, 
da mi to priznanje na nek način odgovarja. Leta 
1966 sem prevzel direktorsko mesto v Smreki, 
kmalu zatem pa sem postal tudi predsednik kra
jevne skupnosti takrat še vseh treh krajev sedanje 
občine. Štiri leta sem delal v združeni krajevni 
skupnosti, potem pa še dvanajst let v Bočni. Kljub 
temu sem bil prvenstveno gospodarstvenik, saj 
so bili prva skrb rezultati v Smreki. Res pa je, da

nisem nikoli strogo ločeval med enim in drugim. 
Z roko v roki smo delovali politiki in gospo
darstveniki. Dejstvo je, da smo začeli v Gornjem 
Gradu na tako imenovanih graščinskih hlevih in 
v takratnih razmerah, ko ni bilo ne dobrega pro
grama ne strokovnega kadra, je bilo potrebno 
podjetje postaviti na noge. Največ zaslug za moj 
prihod v Gornji Grad ima Jože Deberšek, takratni 
predsednik Skupščine občine Mozirje.

- Torej ste postali direktor Smreke tudi zaradi 
politične podpore takratne občinske oblasti?

Mene ni takra t nihče vprašal, če sem član 
Zveze komunistov. Deberšek, kije bil oblastnifunk- 
cionar, me ni nikoli vprašal, če sem v partiji. Bil pa 
sem član Zveze komunistov. Je pa bila politična 
naloga, mogoče tudi Deberška, da najde primer
no kadrovsko rešitev za Smreko. V te zadeve se 
nisem spuščal, bi pa rekel, da je tudi on iskal 
možnosti gospodarskega razvoja Zgornje Sav
injske doline.

- Čeprav ste bili član ZK, bi nemara vaš svetov
ni nazor bolje opredelili s primerjavo o formal
no neobstoječem krščansko liberalnem komu
nistu?

Večkrat sem bil kritiziran, ker menda nisem 
poznal družbeno ekonomskih samoupravnih 
odnosov. Politiki so mi večkrat očitali, da sem teh
nokrat, vendar moram reči, da sem »gnal« svoje

naprej. Ob bolj konkretnih trenjih so mi dali celo 
vedeti, da bo potrebno preučiti moja politična 
stališča. Odločno sem jim  odgovoril, naj me iz 
partije izključijo, ker sam nimam namena izstopi
ti, saj sem v organizacijo vstopil prostovoljno.

- Med nekdanjimi in tudi sedanjimi zaposlen
imi na Smreki se sliši ugotovitev, da se je dejan
ski razvoj podjetja zaključil z vašim odhodom. 
Nenazadnje so se tudi medsebojni odnosi raz
vijali v pravo smer, kar je pod vašimi nasledniki 
bolj izjema kot pravilo...

Z bivšim i sodelavci iz vseh firm , kjer sem 
služboval, se še vedno zelo rad družim, ker še ved
no čutim pripadnost tem firmam in ljudem. Ver
jamem, da je tudi obratno. V takratnem kolektivu 
Smrekeje vladal zdrav duh, ki seje očitno pozneje 
razblinil. Veste, tudi v tistih letih ni bilo enostavno

osvajati trga. Spomnim se, ko smo začeli iskati 
dopolnilni program za Glinove izdelke. Glinje delal 
klasična okna, mi pa bi njihovo proizvodnjo dopol
njevali s programom polken, vhodnih in garažnih 
vrat. Vendar tudi v Glinu nismo doživeli preveč 
odprtega sprejema, za kar je krivo takratno vod
stvo nazorskih lesarjev. Sam sem se večkrat poga- 
jal z njimi, kako bi uresničevali program, ki bi dopol
njeval njihovega. Ker ni bilo razumevanja, smo v 
Dalmaciji našli trg, na katerega smo prodrli s pro
gramom kompletnih oken z gibljivimi polknicami. 
Še danes ne morem razumeti, zakaj so pozneje ta 
program opustili. V takratnem obdobju smo zelo 
razvili tudi izdelavo montažnih objektov.

- Nam zaupate dogodivščino, ki so vam jo za
godli delavci in zaradi katere ste se znašli pred 
poslovnimi partnerji v precej neugodnem 
položaju?

V popoldanskem času sem večkrat pogledal 
po delavnicah, kaj se dogaja, in sem našel dve 
steklenici rdečega vina. Nikogar nisem vprašal, 
čigavo je, preprosto sem ga vzel in ga odnesel v 
svojo pisarno, kjer sem imel majhen bife. Ključ je 
seveda ostal vvratih. Kmalu po tistem pridejo na 
obisk ljudje iz Beograda. Pogajali smo se o nekak
šnih pogradih, vse skupaj se je precej zavleklo, 
zato je ena od gostij postala žejna. Spomnil sem 
se vina, tajnici sem naročil, naj prinese kozarce

in ko žejna gospa poskusi tisti vino, presenečena 
odloži kozarec in reče: sirče. Seveda sem tudi 
sam poskusil in resje bil v steklenicah, katere so 
medtem fantje zamenjali, čisto navaden kis. Kaj 
sem hotel, ponižno sem se opravičil in goste pov
abil na kosilo v gostilno.

- Verjetno ste vedeli, kdo si vas je privoščil?
Pravzaprav sem celotno zadevo zam olčal,

sem pa na organih upravljanja dal vedeti, koliko 
je  potegavščina stala firmo. Za celotno delegac
ijo sem moral na račun firme častiti kosili, da sem 
se vsaj malo opral. So pa ljudje videli, kakšen 
odnos so imeli nekateri delavci do vodstva firme 
oziroma do celotnega kolektiva.

- Zdi se, da ste tudi po družbenih spremembah 
in uvedbi lokalne samouprave ostali nekakšen 
oportunist...

"Večkrat sem bil kritiziran, ker menda nisem poznal družbeno ekonomskih samou
pravnih odnosov. Politiki so mi večkrat očitali, da sem tehnokrat, vendar moram 
reči, da sem »gnal« svoje naprej. Ob bolj konkretnih trenjih so mi dali celo vedeti, 
da bo potrebno preučiti moja politična stališča."



Oportunist nisem bil nikoli rad, bolj sem iskal 
kompromisne rešitve!

- Ne gre za to, ampak takega so vas videli drugi.
S to oceno se strinjam, vendar sem svoje ideje 

in opažanja vednojavno povedal. V kolikšni meri 
sem jih uspel uresničiti, potem ko sem se upoko
jil, ni bilo več primarnega pomena. V svojih viden
jih in odločitvah postajam bolj mehak, razmer ne 
zaostrujem. Vendar ko seje šlo za Smreko in njen 
lokalni pomen, sem županu večkrat dopove
doval, da morata z direktorjem Smreke in tudi 
drugimi vodilnimi kadri skupaj skrbeti za razvoj 
Gornjega Grada. Stična točka obeh razvojnih 
potencialov naj bi bila firma Engo, čeprav se nisem 
strinjal s sedanjo obliko organiziranosti.

- Očitno Engo bolj razdvaja kot združuje...
Resje. Rešitevje samo v tem, da se Engo trans

formira v nekaj drugega. Bočani in Novaštifčani 
o Engu nimamo kaj odločati.

- Oprostite, vendar so predstavniki imenovanih 
krajev skupaj z Gornjegrajci v občinskem svetu 
dolžni izvrševati interese celotne občine in ne 
vsak svoje krajevne skupnosti.

Se strinjam, vendar poznam razmere v Avstriji. 
Ko zgradijo lokalni objekt za energijo, pritegnejo 
zraven neposredno zainteresirane in ustanovi
jo  ustrezno gospodarsko družbo. Zagovarjam 
stališče, da se občina odpove lastniškemu deležu 
v dobrobit potrošnikom energije. Lastnik mora v 
vsakem primeru zagotavljati bolj ali manj normal
no obratovanje. Če to ne uspe, vemo, kaj sledi.

- Torej zagovarjate prelivanje družbenega ka
pitala v zasebne žepe?

Mogoče bi ravno na tak način rešili problem.
-Vendar odprta vprašanja iz preteklosti še ved

no terjajo jasne odgovore...
Sedanje razmere bo potrebno presekati in jas

no videti zatečeno stanje. Izgube je  potrebno 
pokriti in sanirati ter postaviti nove temelje, na 
katerih se začne gospodariti iz nič. To naj počne
jo  zainteresirani. Navsezadnje naj se angažirajo 
javne finance, ker je treba priznati, da je Engo za 
Gornji Grad odlična varianta. Vendar zakonitosti 
ekonomskega poslovanja terjajo povsem drug 
pristop od dosedanjega.

- Bo držalo, da sta zaradi Enga z županom Ri- 
fljem nehala govoriti isti jezik?

Resje, da sva trčila skupaj, potem ko je  pov
edal, koliko je bilo izgub. Prva informacija je bila, 
da je  Engo pridelal 17 milijonov tolarjev izgub pri 
23 milijonih celotnega prihodka. Pošteno moram 
povedati, da me je ta podatek dvignil tudi zato, 
ker ni bilojasno, od kod denar za pokritje tolikšne 
luknje. Kmalu po tistem smo lahko v Savinjskih 
novicah brali njegovo izjavo, da se je izguba zman
jšala na 9 milijonov tolarjev. Celo vi ste komenti
rali in se spraševali, od kod denar in kakšne tran
sakcije so bile izvedene za prepolovitev dolga. 
Sam nisem nikoli dobil odgovora na vprašanje, 
na kakšen načinje bila celotna zadeva izpeljana.

- Kako komentirate županov očitek izrečen na 
eni od sej občinskega sveta, da ste krivi, da se je 
osnovna šola v Bočni pred leti ukinila?

Očitek meje v resnici osebno prizadel, ker m ije

rekel, zakaj nismo šole razširili prej. Imel sem 
pripravljen oster odgovor, vendar sem ga raje 
zamolčal. Ne štejem rad med popolnoma osebne 
zasluge, vendar kdoje speljal cesto čez Črnivec? 
V takratnem obdobju sem pač bil predsednik iz
vršnega sveta in sem se zavzemal za to poveza
vo. Kdoje zaključil cesto Gornji Grad -  Radmirje? 
Tudi sedanjo gornjegrajsko šolo smo nekaj širili 
in dograjevali telovadnico. Takrat je bilo mozirs
ka občina še celota in moral sem skrbeti za raz
voj cele doline. Bil sem zraven pri izgradnji ob
voznice in bencinskega servisa v Solčavi, pri Igli 
smo prenizek prehod povišali za meter, gradili 
kolektor in čistilno napravo v Mozirju. Še marsikaj

"V svojih videnjih in odločitvah 
postajam bolj mehak, razmer ne zaos
trujem. Vendar ko se je šlo za Smreko 
in njen lokalni pomen, sem županu 
večkrat dopovedoval, da morata z di
rektorjem Smreke in tudi drugimi vodil
nimi kadri skupaj skrbeti za razvoj 
Gornjega Grada."

bi lahko naštel iz tistega obdobja, vendar na 
položaju predsednika izvršnega sveta nisem 
mogel skrbeti samo za Gornji Grad.

- Kako gledate na skupen razvoj Zgornje Sav
injske doline po ustanovitvi novih občin?

Nesporno je, da sedanje občine gospodarijo z 
mnogo več denarja kot prej skupna občina. To je 
strahoten pozitiven premik naprej. Popolnoma 
pa se strinjam, daje premalo skrbeti samo za svoje 
vrtičke. Dolina je zaokrožena celota in če bi os
vojili pripravo razvojnih programov, kijihje predla
galo Združenje seniorjev pri območni gospodar
ski zbornici, bi lahko že pred leti skupaj kandidira
li za sredstva iz Phare p rogram a in razvoj 
podeželja ter vsa ostala, ki stajih imeli EU in država 
že takrat na razpolago. Pozneje smo delali na 
razvoju lesarstva obeh dolin, vendar tudi do te 
realizacije ni prišlo.

- So po vašem mnenju boljše razvojne 
možnosti Zgornje Savinjske doline v navezi s 
Šalečani ali Celjani?

V času, ko sem bil predsednikSOZETa Stik Mozir
je, za katerega sem po dveh ali treh letih ugotovil, 
da ne bo kruha iz te moke, sem bil zraven pri 
nastanku projekta  poh ištven ih  sklopov v 
Nazarjah. Takrat smo zgradili obrat finalizacije

ivernih plošč, v katerem se je  zaposlilo preko 
dvesto ljudi. Bili smo pred odločitvijo, ali se bolj 
navezati na Celje ali na Šaleško dolino. Razvojna 
dinamika gospodarstva je  bila v Velenju mnogo 
močnejša, da posebej ne omenjam številnih in
štitucij, ki so bile v Šaleški dolini. Osebno sem bolj 
iskal povezave z Velenjem. Nenazadnje je tudi 
Savinjsko-šaleška gospodarska zbornica rezul
tat uspešnega sodelovanja.

- Neformalno sicer vendar ste brez oklevanja 
pripravljeni spregovoriti o nepravilnostih, ki bi 
se jim moralo preprosto reči kraja, ki so se tako 
v vašem obdobju kot verjetno še pozneje doga
jale v zgornjesavinjski lesni branži, zato me 
zanima, kako komentirate vračilo gozdov 
ljubljanski nadškofiji?

- Vedno sem zagovarjal stališče, da je  potreb
no državo »goljufati«, če je  to seveda možno. 
Država si je  v preteklosti in tudi sedaj odmerila, 
kolikor je rabila. Pojavljajo se ekscesi, ko stotine 
milijonov skupnega denarja ponikne v zasebne 
žepe. Tudi v preteklosti seje  dogajalo marsikaj, 
kar je  bilo premalo preganjano in razčiščeno. 
Osebno tega nisem mogel gledati. Kar se vračan
ja gozdov tiče, sem bil vedno pristaš, daje to naša 
skupna imovina. Bojim se, da bomo počasi pos
tali preveč odvisni od cerkvenih krogov.

- Znano je, da se je v gozdovih, ki v zadnjih ted
nih povzročajo številne polemike in razprave, v 
preteklosti precej kradlo. Tudi zato, ker je država 
oziroma družba dokazano slab gospodar, ki ne 
zna s pravnimi sredstvi vzpostaviti reda, kjer se 
skupna lastnina spoštuje in ne prisvaja...

Vidite, spoštovanje je  strahotna vrednota. Če 
govoriva o skupnem premoženju, je  tudi do tega 
potrebno imeti spoštovanje. Težko je reči, da so v 
preteklosti naši gozdarji slabo gospodarili z goz
dovi, čeprav se popolnom a strinjam , da so 
posamezniki počeli stvari, ki jim  ne morejo biti v 
ponos. Zdi se mi krivično, da bi delavci oziroma 
gozdarska firma ostala brez povračil za pretekla 
vlaganja, kam or so sovlagali tudi lesno pre
delovalni obrati oziroma firme.

- Stvar, o kateri govorite, bi vendar morala ure
diti država?

Nesporno, država! Verjamem, da imajo vsi, ki 
izkazujejo svoj interes v teh gozdovih in na Men
ini planini, dovolj kvalitetnih argumentov, s kater
imi bodo uveljavili svoje življenjske interese. Prava 
pot je dialog in iskanje skupnih razvojnih rešitev.

Pogovarjal seje Edi Mavrič -  Savinjčan

Bralci o Savinjskih novicah
Marija Sodja Kladnik je 

na nazorski območni enoti 
Zavoda za gozdove zado
lžena za gozdne živali in 
lovstvo, zato je  razumljivo, 
da v zgornjesavinjskem 
časopisu najprej poišče 
članke in razprave, pove- 
zanez gozdom. »Všeč mije, da obravnavate pred

vsem pozitivne zadeve, čeprav se strinjam, da je 
potrebno kritično spregovoriti tudi o napakah, ki 
se brez dvoma dogajajo tudi na lokalnem nivoju,« 
pravi Sodja Kladnikova, ki z zanimanjem prebere 
vse, kar piše vSavinjskih novicah. Z zadovoljstvom 
se nasmeji šalam v Zadrečkih novicah, pričakuje 
pa, da bodo Novice sledile časopisom, ki pišejo tudi 
o nekoliko bolj žgečkljivih temah.

Savinjčan



RDEČI KRIŽ MOZIRJE LJUBNO OB SAVINJI

Krvodajalci podarjajo del 

sebe
Krvodajalstvo je v Zgornji Savinjski dolini že od nekdaj precej razšir

jeno. Rednih krvodajalcev, na katere lahko organizacija Rdečega križa 
Mozirje računa tako rekoč ob vsaki krvodajalski akciji, je  še vedno dovolj, 
zato je uspešnost akcij že v naprej zagotovljena. Kljub tako pomembni 
vlogi, kakršno ima krvodajalstvo v naši dobi, pa je verjetno le malo ljudi, 
ki se resnično zavedajo velikega pomena krvi.

Krije nekakšna zdravstvena kar- je že v teku, zdravnik s krvno sliko
toteka telesa, zato človek, ki daru
je kri, daruje del sebe, in to del, v 
katerem so zapisani pomembni 
podatk i o njemu sam em , pred
vsem o njegovem fizičnem poču
tju, zdravnikom pa nudi tudi ogrom
no pomembnih podatkov o more
bitni nastajajoči bolezni ter o stan
ju  posameznih telesnih organov. 
Tako recimo povečana koncen-

nadzoruje potek bolezni in zdrav
ljenja.

Po krvi se ljudje eden od druge
ga razlikujemo, hkrati pa s podar
ja n je m  krvi rešujem o ž iv ljen ja  
eden drugem u. Vendar vsakdo 
ne more sprejeti vsake krvi, zato 
tipe krvi, ki so med seboj kompat
ibilni ali ne, razvrščamo v štiri os
novne skupine: A, AB, B in 0.

17 SREČNEŽEV NA DEBELEM RTIČU
V prejšnji številki Savinjskih novic smo poročali, da je  celjsko trgov

sko podjetje Engrotuš letos omogočilo tisoč otrokom iz socialno šibkih 
družin letovanje na morju. Iz mozirskega območnega odbora Rdeče
ga križa so nas obvestili, d a je  v letovišču na Debelem rtiču v dneh od 
28. junija do 5. julija preživelo teden nepozabnih počitnic tudi 17 otrok 
iz naše doline.

tracija sečnine v krvi opozarja na 
začetek okvare ledvic, prav tako 
posebni encimi, k ijih  v kri izločajo 
jetra, zdravnikom dajejo vpogled v 
ta  iz redno  pom em ben organ. 
Pravzaprav je  s krvnimi preiskava
mi m ogoče razbrati stanje prav 
vsakega telesnega organa.

Krvna slika, kije  osnova hemato
loške preiskave, je  za zdravnika 
izredno pom em bna, saj pri od
krivanju različnih krvnih bolezni 
daje zdravn iku  pom em bne po
datke, v kateri smeri naj nadaljnje 
preiskuje bolnika. Pri bolezni, ki pa

Človek, ki ima krvno skupino A, 
lahko prejme le kri enakega tipa 
ali tipa 0, katerega lahko prejme 
vsak. Podobno velja za kri tipa B. 
V najboljšem položaju so ljudje s 
krvjo tipa AB. Ti lahko prejmejo vse 
tipe krvi ter jo  vsem, razen ljudem 
s krvno skupino 0, tudi darujejo. 
Glede tega so torej na slabšem 
ljudje s krvjo tipa 0, ki lahko pre
jm e jo  le svo jo  krvno sku p in o , 
medtem ko je  njihova kri primer
na za darovan je  vsem  osta lim  
tipom krvi.

Tatiana Golob

OBMOČNO ZDRUŽENJE Na trgu 20, Mozirje, 
RDEČEGA KRIŽA MOZIRJE Tel: 03 5832 725

Vabi na 
KRVODAJALSKO AKCIJO

v ponedeljek, 16 .8 .2004 , od 7. do 14. ure v OŠ 
Nazarje in

v torek, 17.8.2004, od 7. do 13. ure v OŠ Ljubno 

Vljudno vabljeni!

D A N E S  J A Z  ZATE -  J U T R I T l Z A M E !

Utrinki nekega življenja
V ljubenski osnovni šoli so ob tamkajšnji tradicionalni narodopisni pr

ireditvi pripravili razstavo rokopisnega gradiva veleposestnika in lesnega 
trgovca Ignacija Zavolovška iz Okonine.

Razstava, ki jo  je skupaj s Turističn
im društvom  Rečica ob Savinji 
pripravila dr. Marija Makarovič, je 
skromen poskus predstaviti člove
ka, kije bil dovolj bogatin dobrotljiv, 
da je  lahko obubožal, in dovolj 
razgledan in načitan, da se je  po 
njem ohranila bogata dediščina lis
tin in dokumentov, ki v določeni meri 
do potankosti odstirajo življenje in 
delo savinjskega človeka v prvih 
desetletjih preteklega stoletja.

Zavolovškajezvsemi dobrimi intudi

manj dobrimi človeškimi lastnostmi 
predstavil dedič in varuh njegove 
zapuščine Anton Boršnak iz Potoka, 
ki že nekaj let skrbno proučuje 
obsežno dediščino in med navlaka- 
mi ohranja neprecenljive bisere. 
Podobno kot je bilo sestavljeno Za- 
volovškovo življenje, je tudi razstava 
m ozaik delnih celot, ki sam o 
zaokrožene v enovito celoto pred
stavljajo vse bolj znanega in obču
dovanega posebneža iz Okonine.

Savinjčan

Ignacija Zavolovška iz Okonine je predstavil varuh njegove zapuščine 
Anton Boršnak (v sredini) (foto: EMS)

LOGARSKA DOLINA

Prvo srečanje upokojencev 
Zgornje Savinjske doline

Koordinacija društev upokojencev Zgornje Savinjske doline pripravlja 
letos prvo srečanje upokojencev, ki bo v sredo, 1. septembra, v Logarski 
dolini. Organiziran bo brezplačni avtobusni prevoz, odhod avtobusov iz 
Mozirja pa bo ob osmih zjutraj s tamkajšnje avtobusne postaje.

Na prizorišču srečanja pri Domu 
planincev v Logarski dolini priprav
ljajo kulturni program, še pred tem 
pa bodo udeleženci postreženi z 
lovskim golažem. Med programom 
bo upokojence nagovorilo nekaj 
uglednih gostov, med njim i tudi 
Vinko Gobec, predsednik Zveze 
društev upoko jencev S lovenije. 
Pričakujejo, da se bodo v programu 
predstavila vsa zgornjesavinjska 
upokojenska društva. Po uradnem

program u bodo potekale šaljive 
igre, poskrbljeno bo tudi za glasbo 
in ples.

Prijave za udeležbo na srečanju 
bodo sprejemali v društvenih pisar
nah oziroma pri poverjenikih do 16. 
avgusta. Upokojenci, ki bodo po
tovali z lastn im  prevozom, bodo 
prejeli tudi vstopnico za brezplačen 
vstop v Logarsko dolino. Le dobro 
voljo mora prinesti vsak sam s sabo!

SP



PRAZNIK OBČINE LJUBNO

Razvoj in spreminjanje
Občina Ljubno se je v preteklih desetih letih razvijala in spreminjala na bolje, je bilo večkrat poudarjeno na petkovi osrednji slovesnosti, kot so 

prireditev, na kateri so podelili tudi letošnja občinska priznanja, imenovali organizatorji. Pravega kulturnega programa, s katerim so organizatorji 
občinskega praznovanja v preteklosti znali pozitivno presenetiti, ni bilo, čeprav otrokom iz vrtca nikakor ni mogoče odrekati prisrčnosti in Mladim  
zapeljivkam zapeljivosti. Osrednji dogodek v občini naj bi bila manifestacija najboljše kulturne ponudbe, ki jo premore lokalna skupnost, tako pa se 
ni mogoče znebiti občutka, da se je vse skupaj zgodilo na nivoju vaške veselice.

U G O D N O S T I VELJAJO D O  R A ZP R O D A JE  ZA LO G .

Vrhunec praznovanja tako je  dogodek napo
vedala županja Anka Rakun, je bila seveda tudi 
priložnost za podelitev priznanj tistim, ki so z os
ebnim prispevkom doprinesli k razvoju Ijuben- 
ske občine. Na predlog komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja je  občinski svet 
podelil tri bronasta priznanja: Franc Atelšek ga 
je  prejel za dolgoletno plodno in tudi kritično 
delo v turističnem društvu, Alojz Poljanšek za 
vestno delo v g a s ilsk ih  v rs tah  in Franc 
K rum pačn ik  za p rizadevno  o h ran jan je  
tradicije NOB v kraju.

Prejem nica srebrnega priznanja  Vera 
Kumprej je  širši javnosti znana kot avtorica 
številnih besedil narodnozabavne glasbe, 
nosilec zlatega priznanja Franjo Plesnik pa je 
v preteklih petih desetletjih zbiral in ohranjal 
gradivo o vseh pomembnih dogodkih, ki so se 
zgodili na Ljubnem. Njegova zasluga je, daje 
ohranjen arhiv ljubenskih taboriščnikov, Ples
niku gre tud i zahvala  za skrbno zbrano 
nogometno in gasilsko izročilo. Celotno gradi
vo je pomembno za celotno dolino, za Ijuben- 
sko občino pa ima neprecenljivo vrednost. 
Učenec Dal Rupnik in učenke Deja Vrčkovnik, 
Patricija Močnik, Deja Turk ter Valerija Retko 
so prejeli priznanja županje za odličen uspeh 
v vseh razredih osem letnega osnovnega 
šolanja.

Simbolično vprašanje, kako živijo Ljubenci 
danes, ki si ga je na začetku osrednjega gov
ora zastavila županja Anka Rakun, je izzvene
lo v naštevanju uresničenih projektov, med 
katerimi izstopajo celovita ureditev trškega

jedra in otvoritev razvojnega podeželskega je
dra, ki bo vrata odprlo oktobra, ter prvo mesto v 
turističnem ocenjevanju krajev v kategoriji drugi 
kraji, ki g a je  izvedla regijska komisija Turistične 
zveze Slovenije. Ljubenska županja je prepriča
na, da so uspehi plod skupnega dela večine 
Ljubencev, zato bodo ob primernem angažiranju 
občanov tudi v prihodnje lahko uresničevali raz
vojno perspektivne projekte.

Savinjčan

Ne prehitevajte s slabimi naložbami.
Prehitevajte z BMW Serije 3.
BMW Serije 3 s Top paket* opremo in inovativnim financiranjem: 
50% plačate ob nakupu in 
50% čez eno leto. Brez obresti.

T o p  p a k e t o p re m a .

Pri nakupu novega vozila BMW Serije 3 vam ponujamo zelo ugodno inovativno finan
ciranje. A to še ni vse. Limuzina je na voljo s posebnim ‘ Top paketom opreme, ki med 
drugim vključuje avtomatsko klimatsko napravo, CD predvajalnik, notranje oblazinjenje v 
kombinaciji z usnjem, usnjen volan, potovalni računalnik, platišča iz lahkih litin in še mnogo 
drugega. Cena za model BMW 320d sTop paket opremo je 7.217.040 SIT.

Š  Leasing z veseljem vas pričakujemo v našem salonu.

Selm ard .o .o ., M ariborska 1 1 9 ,3 0 0 0  Celje, tel.: 03  42  44  0 00

TERME DOBRNA

Noči pod 
kostanji

V Termah Dobrna pripravljajo ta konec 
tedna 2 6 . tradicionalno prireditev Noči 
pod kostanji. Petek, 6. avgusta, je na
menjen ljubiteljem  slovenske narodne 
glasbe.

Osrednja prireditev bo jutri, v soboto, ko 
bodo pred Zdraviliškim domom nastopili 
Vagabundi z glasbeno gostjo Sašo Lende- 
ro ter pevsko plesno skupino Select, nedel
ja pa že tradicionalno pripada najmlajšim. 
Zanje so poskrbeli s številnimi delavnicami, 
karaokami in glasbeno skupino Polka 
punce.

V Termah Dobrna, ki se ponašajo s 600- 
letno tradicijo, so v soboto odprli prenov
ljeni notranji bazen v hotelu Vita, nadaljuje
jo pa tudi začeti investicijski ciklus in za 
letošnje leto napovedujejo še dve pridobitvi 
- nov odprti bazen in 500 kvadratnih metrov 
veliki savna svet.

KF



Skoraj najstarejša slovenska turistična prireditev Flosarski bal, ki se 
vztrajno razglaša za narodopisno, je pretekli konec tedna spustila 
zastor, Zgodilo seje pričakovano, čeprav je potrebno dopustiti tudi 
možnost, da so manj vešči poznavalci ljubenske realnosti nasedli 
najavam o presenečenjih in novostih, ki naj bi prireditev povzdignile 
nad njen nivo. Toliko o tistih, ki so za svoje delo in sodelovanje tako ali 
drugače stimulirani in nagrajeni. Zato pa vse pohvale njim, ki so v 
nedeljsko prireditev vložili številne ure zastonjskega dela. Bilo je vese
lo in zanimivo doživetje nedeljskega popoldneva, ki pa ni prineslo nič 
takega zaradi česar je prireditev dolga leta veljala za vzorno celo v 
širšem slovenskem prostoru.

Zanimiv delček povorke: prikaz pokrivanja strehe s slamo

Enako zanimiv je bil tudi prikaz rezanja in cepljenja drv na star način

Tradicionalna povorka skozi kraj, ki naj bi bila nekak
šna vzporednica, če ne celo nadgradnja flosa 
rskih aktivnosti, je več kot očitno začela 
izgubljati narodopisno vsebino. Kot 
pričakovano so tudi tokrat okoliški gor
janci rešili vsebinski del povorke s pri
kazom drobljenja smrečja, rezanjem 
in cepljenjem drvter pokrivanjem stre
he s slamo. Ob sam ih flosarjih  je 
potrebno izreči pohvalo tudi vsem os-

, \ 0 '< c

Nedvomno je udiranje in vožnja s flosom ter krst novega flosarja 
osrednji dogodek celotedenska dogajanja. Fantje so se izkazali, tako 
kot že vrsto let sta tudi tokrat imela vse niti v rokah Martin Juvan -  Čuks 
in Franjo Naraločnik. Flosarji so po starih običajih in manirah sprejeli 
v svoje vrste novega flosarja »juda«, kije moral pred botrom in pričami 
slovesno izjaviti, da se bo ravnal po vseh šegah in pravilih flosarskega 
življenja.

Letos je čast doletela Janija Rajterja iz Radmirja, kije že med krstnim 
obredom dokazal, da bo dostojen naslednik številnih flosarskih gen
eracij. Kot se za krst spodobi, sodi zraven tudi boter, in v tej vlogi seje 
dobro znašel Andrej Presečnik, direktor mozirske Zadruge. Odveč je 

posebej poudarjati, da mora biti pravi flosar moker zunaj in 
i  I j i i h r j Q r * - »  znotraj, in tudi pri tem je novi član flosarske druščine

^ o a i u u L j u u i i e m  o b  £ dokazal, da zna spodobno poprijeti.

Fotografije: Ciril M. Sem

Veselični del prireditve je razumljivo 
povsem druga zgodba, ki pa je v krepki 
povezavi z osnovnim sporočilom in na
menom prireditve, ki sojo organizatorji 
že med tednom obogatili s flosarskim 
kvizom v Budnovi žagi. Določene kritike 
na račun podjetja Gost iz Velenja, ki je 

prevzelo celotno gostinsko ponudbo, so lahko osnovane, čeprav je 
vredna razmisleka tudi razlaga organizatorjev, da so tako kotvsa leta 
doslej gostinski del ponudili domačim gostincem in drušlvom. Men
da tokrat ni bilo pretiranega interesa, tako kot se očitno nikomur ni 
zdelo vredno ljudem, ki so prišli v Vrbje v nedeljo, pojasniti, zakaj ljudi 
zabava simpatičen, vendar v primerjavi z najavljenimi Slapovi komaj 
znan ansambel Dvojčici.

Savinjčan

Udiranje in vožnja s flosom je osrednji dogodek 
celotedenskega dogajanja

talim , ki so sodelovali v mimohodu, čeprav z narodopisjem v 
glavnem nimajo nobenega opravka.

Ob tem se ponuja zanimivo vprašanje, s kakšnimi motivi, razen os
ebnega zadovoljstva, se bodo v prihodnje okoličani še lotevali vsebin
sko bogatih prikazov, ki terjajo večdnevne priprave, če je vrhunec in 
najavljeno presenečenje povorke karavana starih (sicer dobro ohran
jenih) »hroščev« in motoriziranih veteranov, ki so si pač zapolnili 
nedeljsko popoldne stem, da so se pripeljali na Ljubno ob Savinji.

Ob botrstvu Andreja Presečnika je novi član flosarske 
druščine postal Jani Rajter iz Radmirja
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Piše: Aleksander Videčnik

ŠRANGANJE
Fantje na vasi so imeli določene, nenapisane 

pravice. Tako so v primeru, ko seje dekle poroči
lo v drugo faro, pripravili zaporo tudi tedaj, če so 
bili na slovu. Ponavadi so s šranganjem grozili že 
na slovu, če ni bilo dovolj pijače. Da bi se izognili 
zapori, so marsikje šli k poroki po skrivnih poteh. 
To so fantje sicer šteli za nedostojno in se je po
tem na vasi o tem veliko govorilo. V nekaterih 
krajih je takšno dejanje pomenilo za fante veliko 
sramoto.

Zaporo so naredili z vrvjo ali verigo, napeto čez 
pot. Ob strani je stala miza, na njej pa obvezno 
pijača -  liter vina in prav toliko žganja. Fant, kije 
šrango vodil, je  stopil pred sprevod in ga zaus
tavil z besedami: "Zdaj ste prišli po nevesto, toda 
m ije  ne damo iz naše fare!"

Fantje so prijeli nevesto in se pričeli pogajati s 
starešino za delež, ki jim  pripada ob izgubi 
domačega dekleta. Najprej so postavili visoko 
ceno, med pogajanjem  pa se je  postopno 
zniževala -  polovnjaki (sod 280 litrov), litri, čebri, 
kozarci... Ko so se dogovorili, so fantje odstranili 
zaporo in želeli nevesti vso srečo v drugi fari.

Šranganje je  kaj lahko postalo vznemirljivo, če 
so fante prehiteli godci. Če se je  kateremu od 
svatov ali godcev uspelo pretihotapiti na fan
tovsko stran zapore, je zapora padla brez nad- 
aljnih pogajanj. Seveda so fantje skrbno pazili, da 
se kaj takega ni zgodilo, pri tem pa niso izbirali 
sredstev. Če je bil vmes še alkohol, seje vse skupaj 
lahko končalo sila razburljivo.

SPREVOD V CERKEV
Ko sta šla ženin in nevesta k poroki, sta imela v 

eni roki nekaj denarja, da se nista praznih rok 
rokovala z mimoidočimi. Posebno srečo je  za 
novoporočenca pomenilo, če je sprevod na poti 
v cerkev srečal vprežni voz.

Do cerkvenih vrat ni bilo posebnega vrstnega 
reda v samem sprevodu. Tam pa so se potem 
zvrstili takole: godci, obe starešini, za njima ženin 
in drug, nevesta in družica, starešneli (ženi stareš
in) in drugi svatje. Tako urejen sprevod seje  po
dal v cerkev skozi glavni vhod. Pred oltarjem sta 
se postavila ženin in nevesta, poleg njiju pa obe 
starešini -  ženinov na njegovo, nevestin pa na 
njeno stran. Svatje so posedli v klopi, po vrstnem 
redu pomembnosti: najprej starši, sorodniki in 
nato drugi svatje.

Po opravljenem obredu so šli v zakristijo, kjer 
so pop ili "šentjanževec", ki s ta  ga p lača la  
starešini, včasih pa so to storili tudi svatje. Tudi tu

D o g a j a n j a
je veljal določen vrstni red: ženin in nevesta, žup
nik si je  natočil vino sam, svatom pa sta točila 
starešini. Pazili so nato, da sta prva izpila novopo
ročenca, nato pa župnik in šele potem svatje.

V cerkvi so spet oblikovali sprevod, kajti iz nje se 
je šlo v drugačnem vrstnem redu kot vanjo: na
jprej sta šla drug in družica, potem ženin in neves
ta, sledila sta starešini z ženama in drugi svatje.

K a l s f e i
ČUDOVIT OREH

Na grajskih razvalinah raste čudovit oreh. Vsi 
vedo zanj, pa tudi zgodbo o njem poznajo. Gre za 
staro prerokovanje. Ko bo oreh postal mogočno 
drevo, bodo iz njegovih desk naredili zibelko, v 
kateri bo ležal fant. Prav ta bo, ko bo odrasel, rešil

O b  o b l e t n i c i
Novice kmetijskih obertnijskih in narodskih reči 

so zapisale leta 1854 o Novi Štifti:
"Od Nove Štifte na Štajarskem 5. julija. Na mest 

stare farne in sloveče romarske cerkve pri Divici 
Mariji v Novištiffi nad Gornjim Gradom, kije leta 1850 
23. velikega travna popolnoma pogorela, stoji zdaj 
po neskončni milosti božji in Njegovi prečudni po
moči nova lepa cerkev, ki bode letos 13. dan velike
ga serpnja (avgusta) za hišo božjo posvečena. Naj 
zvedo to naši bližnji in daljni prijatli."

Prav ta časopisje 26. avgusta 1854 prinesel 
tale članek:

Iz Kamnika piše gospod Fr. Mladič "Novicam" da 
13. dan tega meseca je  bila sloveča cerkev pri 
Novištiffi na Štajarskem, kakor je 56. list letošnjega 
tečaja naznanil, zvelikoslovesnostjoza božjo hišo 
posvečena. Že v soboto zvečer je  privrelo veliko 
ljudi iz Štajarskega, Krajnskega in Koroškega k ti 
slovesnosti, ktiroso mili glasovi novih zvonov (delo

o b  p o r o k i
Sprevod je  šel na svatovsko vino v bližnjo gos

tilno. Tam so pojedli plečeta, ki sojih svatje darov
ali nevesti ob vabljenju. Ostali so do večera, ple
sali in peli, nato pa so odšli proti nevestinemu 
domu. Spotoma so poskrbeli za odmeven trušč, 
ki naj bi dokazoval dobro voljo svatov in imenit
nost svatbe.

Bomo nadaljevali.

g r a d
prekletstva dobro grajsko gospo. Ko bo to storil, 
bo dobil nagrado za grajski zaklad. Toda domači
ni so redno klestili oreh in uporabljali njegov les 
za cokle. Tako drevo ne bo nikoli mogočno in iz 
njega nikoli ne bo desk za zibelko. Domačini 
občudujejo oreh, ki se kljub vsemu ne posuši.

I l o v e  Š t i f t e
mojstra Samsse) že zarana krog in krog naznan
jali. Snidlo se je  20 duhovnikov, ki so z zbrano 
množico ljudstva vred preserčno sprejeli ljubljen
ega gospoda knezoškofa Slomšeka, ki so bla
goslovili novo hišo božjo. Ko so gospod fajmošter 
sv. Frančiška med petjem obile množice in zvo- 
nenjem lepoglasnih zvonov prenesli sv. zakra
mente v novo farno cerkev, so peli milostlivi škof 
veliko mašo in prečastiti gospod korar J. Rozman 
so pridigovali tako ginljivo, da je težko napisati. Po 
tem opraviluje bila sveta birma, in mili govor viške
ga dušnega pastirja je sklenil praznični dan, ktiri 
bo dolgo dolgo v spominu ostal vsim pričujočim. 
Povedati im am  še, da naš rojak Medved, po 
domače Pintarje sezidal novo cerkev, za ktiro so 
se častiti fajmošter veliko veliko trudili in farmani 
lepo pripomogli."

Gradivo za članek smo dobili iz gornjegrajske 
muzejske zbirke.

Znano je, da je mozirski tesarski mojster Franc Deleja -  Žekar izvajal zelo zahtevna tesarska 
dela v dolini in drugod. Slika je iz časa okoli 1930, ko je na Fužirjevem marofu v Lepi Njivi 

opravljal obsežna gradbena dela. Na sliki je prvi z leve strani.



POLONA ŠPORIN,
socialna delavka

SAMOZAVEST V POKLICU
Ženska samozavest je bolj ranljiva 

in občutljiva kot moška. Običajno žen
ske uspehov, znanja in svojih sposob
nosti ne pripisujejo sebi, pač pa zgolj 
srečnim naključjem, medtem ko neu
spehov ne pripisujejo nesrečnim 
okoliščinam, pač pa svojemu neznan
ju. Tudi v svojih diskusijah se preveč 
opravičujejo, ponavadi so preveč pri
lagodljive, ker iščejo varnost in har
monijo, namesto da bi se izpostavile 
konfliktu, primanjkujejim vztrajnosti.

Piše: Marjan Densa
vodja odseka za gojenje 
in varstvo gozdov,
Zavod za gozdove Slovenije,
O E  Nazarje

PRAVILNIK O VLAGANJIH V 
GOZDOVE

Pravilnik o vlaganjih v gozdove je iz
šel zadnji dan junija v Uradnem listu 
številka 71 in je začel veljati prvi dan 
julija. Najpomembnejše, kar prinaša, 
je nova priznana vrednost del v goz
dovih. Ta sedaj znaša 16.000 SIT na 
delovni dan inje enaka za vsa lastništ
va. Za zasebne lastnike seje vrednost 
priznanega dela na dan s prejšnjih 
12.600 povečala za 3.400 SIT ali za 
27 odstotkov, kar ni malo. Tako bo na 
našem območju v povprečju prejel 
lastnik gozda za en hektar nege goš
če namesto dosedanjih 41.000 okoli
52.000 SIT. Povečal seje delež spod
bud pri varstvu gozdov pred divjadjo. 
Do sedaj je bil največji delež spodbud 
65 odstotkov vrednosti del, z novim 
pravilnikom  se je  dvignil na 90 
odstotkov vrednosti.

Zakaj bi bile popolne?
Zakaj bi morale biti ženske popolne, če smo lahko samozavestne? Samozavestne ženske imajo pozitivno 

zavest o sebi -  prepričane so, da so dobre takšne, kakršne so. Dobro se počutijo v svoji koži, občutijo gotovost 
v svojih gibih in kretnjah, predvsem pa so ponosne nase in na vse, kar so doslej dosegle v življenju. Počutijo se 
vredne ljubezni, ker znajo ljubiti tudi same sebe.

Vse prevečkrat ženske same v os
predje postavljajo te šibkosti ali pa gre 
za predsodke o čuslvenosti ženske 
narave, karjih dejansko močno ovira 
pri napredovanju v poklicu, zlasti v 
»neženskih« poklicih. V poklicnem živ
ljenju je pomembno, da ženska zna 
izraziti svojo moč in sposobnosti.

Rada bi vas spodbudila, da bi bile v 
poklicu iniciativne in da ne bi skrivale 
svojih dobrih idej ter s tem do
puščale, da jih potem prodajajo dru
gi. Niti ne čakajte pasivno na priznan
je, po vsej verjetnosti boste dolgo 
čakale. Negujte zavest o svojih 
sposobnostih, držite se pokončno in 
izražajte v svoji hoji in glasu moč, ki jo  
nosite v sebi. Sprejmite odgovornost 
za napake, ki ste jih storile, in oben

em pokažite pripravljenost in dobro 
voljo, da jih odpravite. Zagovarjanje 
in opravičevanje ni najboljša rešitev. 
Tako le potrjujete moč sodelavcev.

SAMOZAVEST V PARTNERSTVU
Ni življenjskega področja, kjer bi 

bolj potrebovali samozavest, kot je 
to partnerski odnos. Največkrat 
nastanejo krize tedaj, ko med part
nerjema ni več uravnovešenega 
dajanja  in jem anja, d istance in 
bližine, če so hrepenenja in želje, ki 
jih imata, neuresničljive. Krize nas
tajajo tudi zato, ker imamo težave 
pri komuniciranju. Pri sprejemanju 
partnerjeve drugačnosti vam bo v 
pom oč, če se boste sprijazn ile  
same s seboj, s svojimi mejami in z 
vsemi lastnostmi, k ijih  imate oziro

ma nimate. Morda si bo treba do
voliti občutke, ki ste jih kdaj izrinile. 
Tako namreč raste naše razume
vanje za občutke, kijih  imajo drugi.

»V REDU SEM, KAKRŠNA SEM!«
Ne moremo mimo dejstva, da le

pota vpliva na samozavest. Vsako 
leto se s pomladjo in bližajočim se 
poletjem v številnih ženskah, ki trp
ijo zaradi pritiskov modne industri
je, oglašajo kritični občutki v pogle
dih nase in se sprašujejo, ali ust
rezajo m odn im  idealom  ali ne. 
Tovrstni občutki močno rušijo psi
hično ravnovesje, ki ga ponovno vz
postav im o šele potem , ko se 
otresemo vseh zunanjih pritiskov 
tako, da se naučimo biti srečne in 
zadovoljne takšne kakršne smo.

Subvencije v gozdarstvu v letu 2004
V mesecu juliju se je na področju subvencij oziroma spodbud v gozdarstvu zgodilo veliko novega. Začel je 

veljati nov pravilnik o vlaganjih v gozdove, pred dnevi pa je bil objavljen razpis za spodbude v gozdarstvu iz 
evropskih sredstev. Oba dokumenta bosta močno vplivala na gojenje in varstvo gozdov v tem letu, zato je za 
lastnike gozdov zelo pomembno, da se seznanijo z osnovnimi poudarki.

Nov pravilnik prinaša tudi sofinan
ciranje saditve sadik gozdnega drev
ja (ne pa puljenk iz lastnega gozda). 
Spremenil seje način obračuna nege 
tanjšega drogovnjaka. Za izplačilo 
spodbude sedaj ni več pogoj spravilo 
lesa iz gozda. Seveda pa moramo pri 
iglavcih upoštevati določila varstva 
gozdov pred podlubniki! Pogoj za to 
spodbudo je, da je vtanjšem drogov- 
njakuodkazanih in posekanih vsaj 15 
odstotkov lesne mase.

Pravilnikje prinesel tudi vrsto nov
osti pri ohranjanju in negi biotopov, 
pomembnih za ohranjanje in razvoj 
ogroženih rastlinskih in živalskih 
vrst (naravnih zatočišč). Sofinan
cira se tudi načrtno puščanje žive 
in odmrle biomase v gozdu.

RAZPISI 2004 IN SREDSTVA 
EVROPSKE UNUE 

V Uradnem listu št. 80 so izšli letošn
ji razpisi za spodbude v kmetijstvu v 
najširšem sm islu. Prvič so v teh 
razpisih tudi sredstva za gozdarstvo, 
in sicer za sofinanciranje investicij v 
gozdove za izboljšanje gospodarskih 
in ekoloških vrednosti gozdov v letu 
2004. V letošnjem letu so spodbude 
omejene na negovalna dela, v prihod

njih letih pa se bodo lahko lastniki goz
dov potegovali tudi za spodbude za 
druga dela.

Razpisi so bili objavljeni tudi kot 
priloga 30. številke Kmečkega glasa, 
podatke o njih pa lahko najdete tudi 
na spletnih straneh Ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
oziroma Agencije RS za kmetijske 
trge in razvoj podeželja (ARSKTRP). 
Informativna točka za gozdarslvo je 
na ZGS, OE Nazarje (Marijan Denša), 
seveda pa bodo lastnikom gozdov o 
razpisu in spodbudah za gozdarstvu 
povedali vse potrebno tudi krajevno 
pristojni revirni gozdarji.

Skupni obseg spodbud za gozdar
slvo znaša letos 113 milijonov tolarjev, 
za naše območje je predvidenih osem 
milijonov. Odtegaznašajosredstva EU 
polovico, polovico pa pokrije slovenski 
proračun. Najmanjša spodbuda 
znaša 20.000 tolarjev, največja pa tri 
milijone. Sredstva so nepovratna. O teh 
sredstvih so bili lastniki gozdov ob
veščeni že na izobraževa-lno inform
ativnih dnevih lani jeseni.

KDO SE LAHKO PRIJAVI NA 
RAZPIS ZA GOZDARSTVO?

Prijavijo se lahko vsi lastniki gozdov,

njihova združenja (agrarne skupnos
ti, ipd.) in zakupniki zasebnih gozdov, 
ki imajo letos nego gozdov predvide
no v programu vlaganj v gozdove, ki 
gaje  izdelal Zavod za gozdove Slov
enije. Če znaša predvidena spodbu
da manj kot20.000tolarjev, se mora
jo  lastniki gozdov združiti v skupino. 
Dela morajo biti predvidena v gozd
nogospodarskem in v gozdnogo
jitvenem načrtu.

Pri sestavi vloge bodo lastnikom 
gozdov pomagali revirni gozdarji, ki 
imajo na razpolago vse potrebne in
form acije  in tudi dokumentacijo. 
Odločbo o izvedbi del izda lastniku 
Zavod za gozdove takoj, ko le-ta pre
jm e odločbo ARSKTRP.

Vsekakor so evropska sredstva 
dodatna spodbuda za vlaganja v 
gozdove, zlasti ker bodo spodbuja
la tudi nakup opreme in gradnjo 
gozdnih prometnic. Bilo bi nesmo
trno, da bi jih ne izkoristili v celoti. Ker 
pa so letos roki zelo kratki, saj se 
razpisi končajo 10. septembra, je  
treba pohiteti. Pri dodeljevanju sred
stev velja načelo »kdor prej pride, 
prej melje«. Torej bo imel prednost 
tisti, ki bo svojo vlogo oddal prej.



KAROLINA VRTAČNIK, MAMA IN UREDNICA

Nasmeh odpira vsa vrata 
in šef ima vedno prav

Zaposlena je kot urednica v največji medijski hiši v Sloveniji in ljubeča mamica treh deklic. Začela je kot študentka, delala v več redakcijah in ostala. 
Sedaj je  že devet let urednica Delovih edicij. Na svet se trudi gledati skozi evangelijske vrednote, neustavljivo verjame v lepoto življenja in vsega 
stvarstva. Prepričana je, da vse, kar v življenju počne, ni le njena zasluga, ampak da so ji talenti in spodobnosti podarjene od Boga. Prepričana je tudi, 
da sprejemanje pogleda drugega bogati in ustvarja odprte prostore za dialog. V tem je njena moč in skrivnost srečne mame ter uspešne poslovne 
ženske. Kadar na svojih poteh sreča Zgornjesavinjčana, jo preveva čisto poseben občutek in zdi se ji, da dobi takrat košček doma nazaj.

- V medijskem poslu ste uspeli 
zelo mladi. Zakaj so vam zaupali? 
Kje so opazili vaše potenciale?

Moja poklicna pot je, čeprav se 
mogoče sliši malo čudno, zelo pov
ezana z m ojo veliko  že ljo  po 
družinskem življenju. Zato sem žele
la čimprej zaključiti študij in se za
posliti. Zaposlila sem seže pri dvain
dvajsetih letih, še preden sem zak
ljučila študij sociologije, saj sem 
pred tem že diplomirala iz ekonom
ije. Priložnostno delam od svojega 
petnajstega leta dalje, tako sem si 
skozi razna »počitniška dela« zgo
daj oblikovala oseben odnos do 
dela in pridobila prve delovne izkuš
nje, ki so kasneje v m arsičem  
vplivale na moj način razmišljanja.

Na Delu sem sprejela vsako delo, 
ki mi je bilo ponujeno, četudi mi 
včasih ni bilo všeč. Vseskozi se 
držim dveh »zlatih pravil« - nasmeh 
odpira vsa vrata in šef ima vedno 
prav. Kot otrok, ki je  odraščal v 
podeželskem  okolju, sem bila 
deležna tudi drugačnih življenjskih 
vzorcev, zaradi katerih se mi zdi, da 
sem bila v prednosti. Podeželski 
otroci smo razmišljali drugače in bili 
smo bolj prizadevni kot mestni otro
ci. To razliko opažam tudi pri današ
njih generacijah študentov, ki dela
jo pod mojim mentorstvom korake 
v svet novinarstva. Svoje uredniško 
delo in novinarski poklic razumem 
kot poklicanost, ki je  povezana s 
talenti, ki so mi bili dani.

- Poleg tega, da ste uspeli v poslu, 
ste tudi »nadpovprečna slovenska 
mama«. Kaj vam pomeni družinsko 
življenje?

Največ. To željo sem vedno nosila 
v sebi in se poročila razmeroma 
mlada, stara šele štiriindvajset let. 
Mož je  bil takra t še študent. Kot 
mama zorim z vsako hčerjo pose
bej. Vsak otrok prinese v družinsko 
in zakonsko življenje novo zrelost in 
nov pogled. Vsakič znova s še 
večjim veseljem in naklonjenostjo

sprejmem vsakega svojega otroka 
kot tudi otroke naših prijateljev.

- Se vam zdi, da slovenska družba 
dovolj »investira« v družino?

Mislim, da ne. Vidi se boljše, kot pa 
v resnici deluje. Zdi se mi, da so 
m noge s lovenske družine zelo 
prikrajšane za dobro družinsko iz

kušnjo, soočajo se z brezposelnos
tjo, s tanovan jskim i p rob lem i in 
nenaklon jenostjo  delodaja lcev. 
Slovenska družba večje družine 
prej kaznuje kot pa nagrajuje. Veči
na slovenskih žensk še vedno ne 
more svobodno izbirati med mater
instvom  in zap os litv ijo  in so iz 
ekonomskih razlogov prisiljene iz
brati oboje. Zdi se mi, da je  civilna 
družba -  npr. družinska pobuda, 
Anin sklad - bolj »življenjska« in nak
lonjena družinskemu življenju.

- Kje črpate moč za usklajevan
je poklicnega in družinskega živ
ljenja?

Iz srečnega zakonskega življen
ja. Zame je  velikega pomena, da 
imam močno oporo v možu. Naša 
družina ima tudi močno socialno 
m režo, predvsem  m oja starša  
nama veliko pomagata, zato sem 
jima zelo hvaležna. Vem, da bi lahko 
mamico poklicala v Ljubljano tudi 
sredi noči, pa bi bila veni uri pri nas, 
če bi bilo nujno. Ta občutek varnosti

je za nas zelo pomemben. Tašča pa 
je  sina, mojega moža Edvarda, 
naučila delati prav vsa dela, za kar 
sem ji hvaležna, saj delitve del ne 
poznava.

- Slovenska kultura ni naklonje
na otrokom. Kako so v službi spre
jeli to, da boste še tretjič mama?

Imam srečo z nadrejenimi, ki so 
novice o moji nosečnosti vsakokrat 
sprejeli z naklonjenostjo. Vesela bi 
bila, če bi bilo več takšnih organiza
cij, ki bi s tako naklonjenostjo spre
jele materinstvo svojih sodelavk kot 
moja. V velikih organizacijah, kot je 
naša, je možno odsotnosti pokriva
ti z notranjimi rezervami, v manjših 
je to res težje. A opažam, da je ve
liko velikih organizacij, ki materinst
vu niso naklonjene.

- So vam morda kdaj očitali, da ste 
slaba mama, ker Imate poleg 
družine precej odgovorno službo?

Ne, tega nisem nikoli doživela. 
Kadarje potrebno, se z možem usk
ladiva in jaz svoje delo opravljam 
popoldan ali ponoči. K sreči mi nar
ava dela to dovoljuje. Otroci so v 
naši družini na prvem mestu. Tudi iz 
službe odhajam  najkasneje  do 
tretje ure popoldan. Na mnenja dru
gih se glede tega nikoli nisem ozira
la, največji očitek bi bil zame očitek 
lastne vesti.

- Ali zaradi družinskih obveznos
ti sprejemate manj odgovornosti v 
službi?

Na tem delovnem mestu ne. Niti 
ne iščem aktivno priložnosti za to. 
Napredovala sem postopoma. Svo
je  sedanje pozicije nejemljem le kot 
splet izkušenj, resnega študijskega 
dela in pripravljenosti delati, pač pa 
tudi kot dar - da smem in morem 
delati, to kar delam. In to kar v živ
ljenju delam, rada in z veseljem de
lam.

- Kako vaša družina preživlja 
skupni družinski čas?

Predvsem z veliko igranja, če je le 
mogoče v naravi. Pri nas prebere
mo tudi veliko pravljic. Trenutno se mi 
izteka dopust po rojslvu tretje hčer
kice Loti. V tem letu sem srednjo hčer 
Izo izpisala iz vrtca in tudi prvošolka 
Maša je  takoj po pouku prihajala 
domov. Tako smo lahko bili v pretek
lem letu res več časa skupaj. Z 
m ožem sva prepričana, da je 
družina še vedno tisto jedro, ki otroku 
v najzgodnejših letih največ daje, in 
daje vzgoja v domači družini najbolj
ša popotnica na poti ksamostojnos- 
ti. Trudiva se, da bi najinim hčerkam 
ustvarjala srečno otroštvo in pogoje 
za zdravo mladost. Z možem sva tudi 
člana skupine odraslih skavtov, kije 
zasnovana tako, da so vključeni tudi 
otroci.

- Se vam zdi, da smo Zgomjesav- 
injčani »aktivni uporabniki« medi
jev?

Jaz mislim, da ja, da v ničemer ne 
zaostajam o za prebivalci drugih 
območij. Tudi prisotnost lokalnega 
medija se mi zdi zelo pomembna. 
Savinjske novice prejemam sem v 
Ljubljano in si sploh ne predstavl
jam, da bi bila brez njih. Omogočajo 
mi pregled nad dogodki, ki se odvi
ja jo  v dolini, in v njih najdem to, o 
čemer drugi mediji ne poročajo. In 
vsak petek mi poštar prek Savinjskih 
novic prinese košček doma.

Pogovarjala se je Polona Šporin

Karolina Vrtačnik: “Otroci so v naši družini na prvem mestu.”
(foto: EV)



FRANC ES IZ MOZIRJA (1 8 9 0 -1 9 4 6 )

Neizpeta pesem mozirskega skladatelja in dirigenta
Letos ni okrogla obletnica niti njegovega rojstva niti njegove smrti, kljub temu pa si Franc Es iz Mozirja, katerega življenje je bilo že od mladosti 

zaznamovano z glasbo, zasluži javno pozornost, saj bo orkester Slovenske vojske še letos zaigral nekaj izmed njegovih priredb, med katerimi bo tudi 
Koračnica generala Maistra iz leta 1943.

Franc Es s priljubljenimi citrami

Franc Es seje rodil na Brezju pri Mozirju staršem 
mlinarjem. Žessedemnajstimi leti je ustanoviltam- 
buraški zbor, odlično poje igral tudi na citre in har
moniko. Od leta 1910 do 1915 je igral pri avstrijski 
vojaški godbi v Gradcu, nato pa ga je vihra prve 
svetovne vojne potegnila na soško fronto, kjer je 
doživel vse strahote takratnega vojskovanja in 
nazadnje zbolel za malarijo, ki mu je  pustila 
zdravstvene posledice za vse življenje. Do konca 
vojne je bil nato orožnik v Gornji Radgoni.

Po vrnitvi domov seje kmalu poročil. Z ženo sta 
imela enajst otrok, izmed katerih so trije umrli že v 
otroških letih. Nekaj časa je opravljal funkcijo tajni
ka takratne občine Mozirje, leta 1928 pa se je  
zaposlil v velenjskem premogovniku in se pridružil 
rudarski godbi. Postal je  celo namestnik kapelni
ka, leta 1936 pa je našel službo v nazorski žagi.

Leto kasneje je  spet ustanovil tamburaški zbor 
v Mozirju, v letih 1938 do 1941 pa je bil kapelnik 
Delavske godbe v Nazarjah. Nato je  znova privi
hrala vojna. Šibkega zdravja je na zahtevo Nem

cev leta 1941 in 1942 vodil občinsko godbo v 
Mozirju, ki je morala nastopati na vseh njihovih 
prireditvah, konec leta 1942 pa je  bila spričo 
mobilizacije in odhodov v partizane razpuščena.

Es je kljub vojnemu času in terorju okupatorja, 
tako kot že pred začetkom vojne, neumorno pis
al note za godbo. Mnogo skladb je  sam priredil, 
številne izmed njih pa pričajo o njegovi narodni 
zavednosti in mržnji do nacizma: Mladini (1941 ), 
Planinska (1941), Domovini (1942), Slovenski 
fan tje  (1 9 4 2 ), Koračnica generala  Maistra 
(1943), Iz slovenske dežele (1943), Molitev za 
slovenski rod (1943), Himna svobode (1943), 
Savica (1944)... Sedem izmed naštetih skladb 
je izbral dirigent orkestra Slovenske vojske mag. 
Jani Šalamon injih bo letos pripravil za izvajanje. 
Te skladbe bo nato dobila tudi Godba Zgornje 
Savinjske doline.

O njegovi naklonjenosti uporu proti okupatorju 
pričajo pripisi na notnem materialu, za veliko noč 
leta 1942 pa je godba v mozirski cerkvi igrala slov
enske velikonočne pesmi po njegovi priredbi. Tega 
leta s ije  dovolil tudi hudo provokacijo Nemcev in 
na lipo na Rožniku obesil jugoslovansko zastavo. 
Na srečo Nemci niso uspeli izvedeti, kdoje storil to 
dejanje. Pošiljal je pomoč partizanom in dve leti 
zapisoval poročila zavezniških radijskih postaj za 
partizane ter širil partizanski tisk.

Povojni očitki o sodelovanju z Nemci so ga 
usodno prizadeli. Leta 1946je podlegel težkemu 
depresivnemu stanju in zapustil osem nepreskr
bljenih otrok z bolno materjo. Njegov glasbeni 
talent pa se je vendarle prenesel naprej, saj so 
štirje sinovi postali glasbeniki (sin Franc igra pri 
godbi že več kot 50 let, sin Viktor pa je bil godbe- 
n ik46 let), muzicirajo pa tudi vnukinje in vnuk. Žal

je  večina njegovega notnega materiala izgublje
na, ohranil seje le manjši del.

Franc Es je bil človek mnogih talentov. Poleg 
glasbe je ljubil poezijo, zelo rad je bral, mizaril in 
se ukvarjal s sadjarstvom. Blizu mu je bila celo 
hipnoza, največ časa pa je  posvečal poučevan
ju  instrumentov. Otroci se ga spominjajo kot stro
gega a zelo skrbnega očeta, ki je s svojo pedant
nostjo kljub izjemno težkim socialnim razmeram 
uspel krmariti številčno družino skozi nestano
vitne čase in si nadvse prizadeval za izobrazbo 
svojih potomcev. Kdo ve, kaj bi dosegel v življen
ju, če bi mu bila usoda bolj naklonjena in bi imel 
priložnost v celoti razviti svoj razkošen glasbeni 
potencial...
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Pod notni zapis napeva Slovenski fantje je Franc Es 12. decembra 1942 zapisal: “Pisano v 
času najhujšega preganjanja vsega, kar je slovensko, upajoč na končno zmago naše pravice.”

MOZIRSKI GAJ

V Mozirskem gaju v teh dneh zaključujejo priprave na tretjo letošnjo razstavo, ki bo pod naslovom 
Poletje skozi cvetje potekala v dneh od 12. do 22. avgusta. Prireditev bo brez dvoma nekaj poseb
nega, saj bo šlo za prvo gala razstavo slovenskih vrtnarjev, ki se bodo pomerili v izdelovanju 
cvetličnih aranžmajev.

Za sodelovanje na razstavi so se upravljavci bodo lahko vrhunske izdelke ogledali v teku
parka ob Savinji z vrtnarji dogovorili že pred desetih dni, s č im er se želijo v Mozirskem gaju
časom , slednji pa sedaj skrbno priprav lja jo  izogniti neprijetnemu presenečenju v primeru 
vsak svoj aranžma. Prvi dan razstave bo strok- s labega vrem ena drug i avgustovski konec 
ovna kom isija ocenila razstavljene primerke tedna.
in razglasila  zm agovalce, ob iskovalc i pa si KF



Aktivne počitnice v občini Nnznrje
Prejšnji teden, od 2 6 . do 3 0 . avgusta, so v Nazarjah potekale ustvarjalne delavnice za 

otroke oziroma tako imenovane »Aktivne počitnice«. Pobuda zanje se je  pojavila s strani 
Občine Nazarje, ki je  projekt tudi financirala. Nato je  stvari v svoje roke vzelo Turistično 
društvo Nazarje oziroma predsednica Vanja Hofbauer. Ko si je  vse lepo zam islila, je  za 
pomoč pridobila še sedem animatork: Anjo, Barbaro, Majo, Manico, Sašo, Tino in mene. 
Nato so stvari stekle.

Ureja: Kotnik

Delavnice so potekale na različnih lokacijah, 
kar jih  je naredilo še bolj zanimive. Otroci so se 
lahko seznanili z nekaterimi novimi materiali in 
delali z že znanimi. Dnevno je  sodelovalo naj
manj 14 in največ 23 otrok, stari pa so bili od 7 
do 14 let.

Aktivne počitnice so se začele v ponedeljek, ko 
so otroci ustvarjali z glino, si naredili čestitke iz 
školjk, zapestnice, ribice iz napihljivih barv ter 
zmajčke iz papirja. Delavnice so potekale pred 
s ta rim  vhodom  v nazorsko šolo , kjer so

skavtsko obleko, nato pa je  prišel še gozdar Mar
jan Denša, ki je  povedal nekaj o nevarnostih v 
gozdu (klopih in lubadarju) in varovanju gozda. 
Seveda ob opazovanju skavta Primoža ni mogel

Aktivno torkovo dopoldne v športni dvorani
(foto: Helena Kotnik)

udeleženci risali tudi na asfalt z barvimi kredami.
Bili so navdušeni, zato je  bila naslednji dan 
udeležba največja.

V torek so otroci preživeli dopoldne v športni dvo
rani v Nazarjah, kjer so skupaj z animatorko Tino 
najprej začeli z aerobiko. Natoje sledil še »pozdrav 
soncu«, torej malce osnov joge in sprostitev, Dek
lice so imele nato plesno delavnico s Tino, fantje 
pa so se zabavali z nogometom, hokejem in 
namiznim tenisom. Tina je deklice seznanila z os
novami standardnih in latinsko-ameriških plesov, 
nato pa še s hip-hopom. Nato so se deklice razde
lile v skupine in skupaj z nami, animatorkami, ses
tavile koreografijo na letošnjo najboljšo pesem 
evrovizije Wild dances ukrajinske pevke Ruslane. 
Znanje, ki so ga punce pridobile s Tino o hip-hopu, 
je bilo zdaj vidno tudi pri koreografiji. Potem seje 
vsaka skupina posamezno predstavila, na koncu 
pa smo igrali še »med dvema ognjema«.

V sredo zjutraj smo odšli peš na Laze, kjer je 
potekala raziskovalna delavnica. Tam sta nas 
pričakala skavta Primož in Joži, ki sta otrokom 
povedala več o skavtih in taborjenju. Pokazala 
sta tudi nekaj najpreprostejših vozlov in pravo

Likovne delavnice prvi dan
(foto: Vanja Hofbauer)

skriti svo jega r 
znanja o vozlih in 
nam je  zato tudi 
pokazal nekaj vo
zlanih trikov. j

Zatem smo se 
igrali z žogami in 
na koncu zado
vo ljn i te r polni 

novega znanja odšli domov, j
Tudi v četrtek so se vsi otroci 

zelo zabavali, saj je  bilo na vrsti 
rolanje na nazorskem igrišču.
Tisti brez rolarjev so lahko ust
varjali v likovnih delavnicah, kjer | 
so si s Tino naredili zapestnice 
iz raznobarvnih niti, z Anjo pa 
lepe sončke iz papirja. Slikali so 
tudi z lepljivim i barvami za steklo, izdelovali 
obeske iz mosgumija in delali sončnice iz pene. 
Igrali so lahko tudi košarko, nogomet in odbojko 
- nekateri so se košarke lotili kar na rolarjih. Vsi 
smo bili zelo veseli obiska župana Ivana Purnata.

Petek je  bil zadnji dan Aktivnih počitnic. Preživeli 
smo ga v Račneku v Šmartnem ob Dreti. Tokrat 
so otroci igrali nogomet in odbojko, ustvarjali pa 
so tudi v likovnih delavnicah ter risali na asfalt z 
barvnimi kredami. V delavnicah so si lahko izde
lali miške iz školjk, zmajčke in sončke iz papirja 
ter izdelke iz gline. Slikali so tudi z napihljivimi bar
vami in lepljivimi za steklo. Vse izdelke, ki so sijih  
naredili, so otroci lahko odnesli domov, da jih bodo 
spominjali na lepe, sončne aktivne počitnice.

IZJAVE UDELEŽENCEV:
Patricija: Najbolj so mi bile všeč ustvarjalne de

lavnice. Družila sem se z vsemi, razen z enim. 
Učiteljice so bile fajn.

Julija: Imela sem se v redu, na
jb o lj so mi bile všeč delavnice v 
četrtek, najbolj likovne delavnice. 
Spoznala sem nove prijatelje in to 
mi je zelo všeč. Ni mi žal, da sem 
prišla.

Domen: Bilo m ije  zelo fajn, igrali 
smo veliko športov, zato bi rad, da 
bi še bile aktivne počitnice.

Eva: V četrtek mi je  bilo najbolj 
všeč, ko sva se z Anjo rolali skozi 
ovire in ko sem naredila sončnico.

Miha: Na delavnicah mi je  bilo 
zelo všeč. Najbolj sem se družil z 
N acetom , Tino, N astasjo , Anjo, 
Majo... Najbolj m ije  bil všeč četrtek 
(ro lanje , likovne delavnice), imel 
sem se ful-kul-mega-pop-fajn. Če

Ustvarjalne delavnice, ki so potekale v četrtek
(foto: Vanja Hofbauer)

bodo naslednje leto tud i delavnice, pridem 
takoj!

Ivo: Všeč mi je bilo, ker je  bilo veliko raznih 
prizorišč in raznih delavnic. Najbolj m ije  še bil 
všeč torek, ko so punce plesale, mi pa smo 
igrali hokej (ha, ha). Torek je  bil tudi fajn zaradi 
zmage, ki smo si jo  priigrali pri hokeju.

Eva: Najbolj m ije  bilo všeč, ko sem si naredila 
zapestnico in ko smo bili na Lazah. Pripeljala 
sem tudi sestrično Julijo iz Mozirja. Tudi njej je 
bilo zelo všeč, z njo sem se največ družila. Tudi 
drugo leto bi prišla.

Nace: Bilo je v redu, najbolj m ije  bilo všeč, ko 
smo igrali nogomet in delali zapestnice. N a -, 
jra je sem se igral z Mihom.

O
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S podelitvijo priznanja gornjegra
jski Picerji 902 za končno zmago 
se je  tud i uradno končala zelo 
odmevna akcija Savinjskih novic 
Gremo na pico. V šestih krogih glas
ovanja je glasove prejelo dvanajst 
gostinskih lokalovvZgornji Savinjski 
dolini, kjer pečejo priljubljene pice, 
največ med njimi - 225 - pa jih  je 
dobila Picerija 902, ki bila ves čas 
akcije na prvem mestu. Le za šest 
glasov je zaostala drugouvrščena 
Picerija.Pri Kumru z Ljubnega ob 
Savinji.

Ob tej priložnosti je glavni in odgov
orni urednik Savinjskih novic Fran
ci Kotnik čestital šefinji picerije Jožici 
Zavolovšek za zmago, ki brez dvo
ma potrjuje, da iz omenjenega loka
la gostje odhajajo zadovoljni ter se 
vanj vedno znova tudi vračajo. Za- 
volovškova seje zahvalila vsem, ki 
so glasovali za Picerijo 902, prvo 
mesto v akciji Zgornjesavinjskega 
časopisa  pa za lastn ika lokala 
pomeni dodatno obvezo za ohran
janje kvalitetne gostinske ponudbe.

HK

ZELIŠČNI VRT NA KMETIJI MLAKER

Rože za vse bolezni
Ko seje Bog sprehajal po krajih slovenske dežele, jim ni navdahnil samo 

obilo lepote, ampak jih je tudi bogato obdaril. Predniki so pred revolucijo 
medicinske znanosti v prispodobi modrovali, da zoper vsako bolezen 
zdravilna roža raste, in še danes so zdravilna zelišča pomagalo, če ne kar 
sestavni del uradne medicine.

Ljudje so nekdaj živeli z naravo, 
spoštovali in upoštevali njene cik
luse. Zeliščni vrt, ki sta ga na kmetiji 
Mlaker, dober streljal nad Ljubnim 
ob Savinji, uredila zakonca Angela 
in Martin Kliner, je rezultat njunega 
zanimivega razmišljanja in velikega 
srca.

25 do 30 različnih vrst zelišč raste 
v njunem vrtu in vsako ima poseb
no moč. Zdravilne rastline in njihovi 
pripravki so najstarejša oblika 
zdravljenja najrazličnejših bolezni in

muzej, kjer bo na ogled staro orod
je in različni delovni pripomočki. 
Med številnimi čajnimi mešanicami 
so lahko obiskovalci na sobotnem 
uradnem ogledu vrta poskusili tudi 
»županjin čaj«, v katerem je po bese- 
dah predsednika Turističnega 

'društva Ljubno Franca Atelška 
mešanica najbolj »gajstnih« zdravil
nih rastlin.

Če odmislimo šalo, potem je nov
ost, s katero sta zakonca Kliner 
pravzaprav nekoliko presenetila,

Na ze liščn em  vrtu  v Te ru  nad Lju b nim  raste  preko 20  ra z ličn ih  v rs t 
ze lišč  (foto: Franjo Atelšek)

kot rečeno, še dcfhes so dvema 
tretjinama človeštva zdravilne rast
line glavna pomoč pri zdravljenju.

Lastnika Mlakerjeve domačije 
seveda ne nameravata zdraviti po! 
sveta, želita samo ohraniti spomin 
na prednike, zato načrtujeta tudi

nadvse prijetna in koristna pop
estritev v ponudbi čajnih mešanic 
iz zdravilnih zelišč, ki v vsakem 
primeru blažijo bolezenske tegobe. 
Še posebej, če v njihovo zdravilno 
moč človek tudi v resnici verjame.

Savinjčan
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Naslov:

T e le fonska  š tev ilka :
TEDNIK

Draga sestra, teta in botra

Angela ŽNIDER
Leta pridejo in grejo. 

Nič ne obstoji v življenju, 
zato svoj čas izpolni v 

zdravja, sreči in veselja!

Vse lepo za 70. rojstni dan!
Sestra Marica z družino

ZAKLJUČEK AKCIJE GREMO NA PICO

Priznanje gornjegrajski 

Piceriji 902



V
Piše: Igor Pečnik

Sodobna alum inijasta platišča 
zahtevajo redno nego in čiščenje. 
Če vam to seveda kaj pomeni. 
Lahko pa imate umazana in črna od 
prahu, ki ga sproščajo zavorne ob
loge. Ko se prah enkratzagrize vlak, 
ni več pomoči. V tem primeru lahko 
le še profesionalci poskrbijo za re
šitev.

Po daljš ih  vožn jah ozirom a 
daljšem času potrebujejo alumini
jasta platišča intenzivno čiščenje. V 
mnogih primerih se zgodi, da izgu
bijo lesk, čeprav smo uporabljali 
specialno čistilno sredstvo. Še v več 
p rim erih  pride do m ehanskih 
poškodb, ki povzročijo luščenje 
barve in laka. Seveda pride do 
poškodb tudi v primeru, če povozi
mo kakšno večjo luknjo. Potrebno

SVETUJEMO

Čiščenje aluminijastih platišč
V starih dobrih časih so bila aluminijasta platišča prava paša za oči. Privoščili so si jih tisti, ki so imeli več pod 

palcem, in tisti, ki so dali vse za dober izgled svojega avtomobila. V današnjih časih je vse drugače. Aluminijasta 
platišča postajajo del serijske opreme sodobnih avtomobilov, kar pomeni lepši izgled, manjšo maso in zaht
evnejše vzdrževanje. No, slednjega se večina voznikov niti ne zaveda.

je  novo centriranje ali 
celo ravnanje p la 
tišča. Ampak vrnimo 
se k čiščenju. Velja 
nekaj zlatih pravil, kat
erih naj bi se držali, da 
bo našjekleni konjiček 
žarel v vsem sijaju.

Nikoli ne kupimo zelo 
intenzivnih sredstev 
za čiščenje, saj le-ta 
vsebujejo kisline, ki de
lujejo agresivno na lak. 
Pazljivo preberimo na-

Pri čiščenju 
aluminjastih platišč 
pazimo, da ne 
poškropimo ostalih 
lakiranih površin 
(foto: Auto Bild)

vodila za uporabo. Posebej bodimo 
pozorni na čas, po katerem  je  
potrebno platišče sprati z vodo. Sic
er lahko platišče postane mat. Nikoli 
ne uporabimo čistil na vročem pla
tišču! Če uporabljate agresivna čis
tila, se vprašajte, kam odtekajo? 
Prav tako pazimo, kam piha veter, 
saj vdihavanje čistil ni niti prijetno 
niti zdravo. Pazimo tud i, da ne 
poškropimo ostalih lakiranih delov.

Preden uporabimo čistilo, spere
mo p la tišče , da vsaj v grobem  
odstranimo prah od zavor. S tem bo 
čiščenje lažje. Za polirana platišča 
velja, da ne uporabljamo čistilnih 
sredstev ampak le polirna sredst
va. Če pa nam spodleti, obiščemo 
profesionalca, ki obvlada poliranje, 
lakiranje in ostale posege. Cena bo 
v tem primeru od nekaj tisočakov 
dalje, kar je glede na ceno novih 
platišč še vedno zelo ugodno.
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VELENJE

1 4 . svetovno prvenstvo 
Naviga FSR 2 0 0 4

Od 31. julija dalje poteka v Velenju 14. svetovno prvenstvo v tekmovanju 
z vodenimi modeli - čolni, ki bo v različnih kategorijah in z različnimi modeli 
potekalo še ves prihodnji teden, lepe uspehe pa si obetajo tudi slovenski 

'tekmovalci. Ljubitelji tega zanimivega športa in predvsem mladi imajo tokrat 
enkratno priložnost opazovati drsenje izjemno hitrih modelov po Plev- 
elovem jezeru. Ogled tekmovanja je brez vstopnine.

Jože Miklavc

Radijsko vodeni modeli čolnov dosegajo na vodi izjemne hitrosti
(foto: Jože Miklavc)



objavlja na podlagi sklepa občinskega sveta 
JAVNO DRAŽBO

za prodajo nepremičnine v lasti občine Ljubno

I. PREDMET PRODAJE
I. Stanovanjska hiša z manjšim gospodarskim poslopjem, dvorišče in 

njiva, Cesta v Rastke 43, Ljubno ob Savinji, pare. št. 169 v skupni izmeri 
402 m2, (od tega -  dvorišče v izmeri 201 m2, njiva v izmeri 102 m2, 
stanovanjska stavba v izmeri 70 m2 in gospodarsko poslopje v izmeri 
29 m2), vpisana pod vi. št. 96 k.o. Ljubno, last 1 /1  celote.

Izklicna cena: 5 .000 .000,00  SIT

II. POGOJI
Na javni dražbi lahko sodelujejo fizične osebe, ki bodo pred začetkom 

dražbe predložile potrdilo o državljanstvu R Slovenije ali osebno izkazni
co (izdano po 20.6.1998), pravne osebe pa sklep o registraciji v R Slov
eniji ter pooblastilo osebi, ki draži za zastopanje na javni dražbi.

Dražitelj mora vplačati varščino v višini 10% od izklicne cene. Varšči
no dražitelj vplača na transakcijski račun Občine Ljubno št. 01262 - 
0100019077, odprt pri Banki Slovenije UJP Žalec, s pripisom "varščina 
za nepremičnino vi. št. 96 k.o. Ljubno".

Dražitelju, ki na javni dražbi ne bodo uspel, bo varščina vrnjena brez 
obresti v petih dneh po končani javni dražbi, uspelemu dražitelju pa bo 
vračunana v kupnino.

Na javni dražbi lahko sodelujejo tiste pravne in fizične osebe, ki bodo v 
začetku javne dražbe predložile potrjen virmanski nalog ali potrjeno 
položnico o plačilu varščine.

izklicna cena se bo na javni dražbi povečevala najmanj za 50.000,00 
SIT za nepremičnine, ki se dražijo.

Kupec mora skleniti prodajno pogodbo v 10 dneh pojavni dražbi; če 
v tem  času pogodbe ne podpiše, se varščina zadrži.

Kupec mora plačati kupnino v 30  dneh po sklenitvi prodajne pogodbe, 
pri čemer se varščina všteva v kupnino. Če preostanka kupnine ne plača 
v tem roku, velja, da je  odstopil od nakupa in se varščina zadrži. Rok 
plačila je bistvena sestavina prodajne pogodbe.

Stroške sestave prodajne pogodbe in davek na promet nepremičnin 
plača prodajalec. Stroške overitve prodajne pogodbe pri notarju in 
stroške zemljiškoknjižnega prepisa poravna kupec.

Lastninska pravica preide na kupca po plačilu celotne kupnine.

Nepremičnine so naprodaj po sistemu "videno-kupljeno".

JAVNA DRAŽBA BO DNE: 2 5 .8 .2 0 0 4  ob 12.00 uri v sejni sobi Občine 
Ljubno, Cesta v Rastke 12, Ljubno ob Savinji.

Vse informacije in ogled nepremičnin so na voljo na Občini Ljubno, 
Cesta v Rastke 12 ali na telefon (0 3 ) 839 17 70.

LJUBNO OB SAVINJI

Praznik tudi za ljubitelje

sporta
Ljubenski Flosarski bal poleg kopice kulturnih in etnografskih prireditev 

vsako leto postreže tudi z obilico športnih dogodkov. Letos so bili vseka
kor najbolj zanimivi skoki za dečke na 1 0 ,2 0  in 40-metrski skakalnici. 
Pokal Flosar je v vseh kategorijah ostal doma, po posameznih kategori
jah pa so ga osvojili: Matic Ajnik, Nejc Cajner, Matevž Slatinšek in Urban 
Zamernik, vsi SSK Ljubno BTC.

V Šport centru Jakop je potekal zanimiv turnir v odbojki na mivki
(foto: Franjo Atelšek)

V Šport centru Jakop so organizira
li dve športni prireditvi, teniški turnir in 
odbojko na mivki. Množična udeležba 
na teniškem turnirju, ki se ga je 
udeležilo 48 tekmovalcev, uvršča 
turnir med bolj množične tovrstne pr
ireditve, dobil pa ga je Ljubljančan 
Matjaž Jurman. Zanimivi so bili tudi 
dvoboji v odbojki na mivki, kjer so tek
movale ženske in moške dvojice.

V kegljišču Ermenc je bilo po tradic
iji organizirano kegljanje, športni do
godki pa seveda niso minili brez 
nogom eta na Forštu, kjer so se 
pomerile ekipe v malem nogometu, 
za povrh pa je bila še tekma na »ta 
pravem igrišču« med ekipami gos
tov iz avstrijske Železne kaple, 
Solčave in domačinov z Ljubnega.

Franjo Atelšek

NOGOMETNI KLUB ŠMARTNO OB PAKI

Uspešna nogometna šola
Nogometni klub Šmartno ob Paki je tudi letos organiziral tradicionalno 

nogometno šolo, ki je  potekala od 28. jun ija  do 2. ju lija  v Savudriji na 
Flrvaškem. Šole seje udeležilo 30  otrok iz Šaleške in Savinjske doline, ki so 
vadili pod vodstvom trenerja Danila Goloba in v Umagu odigrali prijateljsko 
tekmo s tamkajšnjimi vrstniki ter jih premagali s 6:2. Po vrnitvi iz Savudrije 
poteka vadba v Šmartnem ob Paki, nogometni klub pa vabi v svoje vrste 
mlade od šestega leta starosti dalje z geslom: »Več aktivnosti mladim - manj 
priložnosti za stranpota!«
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ROKOMETNI SODNIŠKI PAR REPENSEK-POŽEŽNIK POTUJE NA OLIMPIADO

Dober dan, Atene 2004!
Olimpijske igre se v letu 2 004  vračajo v svojo rojstno državo. Med 13. in 29. avgustom bodo oči svetovne javnosti uprte v Atene in bližnjo okolico, 

kjer se bodo v 41 športnih panogah pomerili športniki z vsega sveta. Slovenski olimpijci in olimpijke ter ostali člani olimpijske delegacije so se zadnjo 
julijsko nedeljo preko televizije predstavili širši javnosti, med potniki v Atene pa sta tudi naša najboljša rokometna sodnika Darko Repenšek in Janko 
Požežnik.

Darko Repenšek in Janko Požežnik odhajata na olimpijske igre 
maksimalno pripravljena (foto: RK)

Repenšek in Požežnik sta se v 
ponedeljek vrnila iz Nemčije, kjer 
sta na povab ilo  tam ka jšn je  
rokom etne o rgan izac ije  sodila  
uradni pripravljalni tekmi domače
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ATHENS 2004

reprezentance z Islandijo. Svoje 
delo sta tudi tokrat opravila odlično 
in nazorno prikazala linijo sojenja na

bližnjem olimpijskem turnirju, kat
erega oba že z nestrpnostjo  
pričakujeta. Gre namreč za nov vr
hunec njune športne kariere.

Slovenija bo imela na olimpijskih 
igrah v Atenah le pet sodnikov, Re
penšek in Požežnik pa sta edina, ki 
bosta sodila kolektivno športno pa

nogo. V pripravah na letošnji na
jvečji športni dogodek na svetu sta 
se osredotočila zlasti na vrhunsko 
fizično pripravljenost, ki je  pred
pogoj za psihološko stabilnost. Sled
njo bosta še kako potrebovala, saj 
bo olimpijski rokometni turnir sodi
lo le trinajst sodniških parov. V pov

prečju bo vsakpar sodil več kot šest 
tekem, v kar pa niso vštete tekme, 
na katerih mora biti sodniški par 
pripravljen kot rezerva.

Poudarek rokometnega sojenja v 
Atenah bo na preprečevanju grobe 
igre. Repenšek in Požežnik potujeta 
na prizorišče olimpijskih igerževtorek, 
saj bodo imeli sodniki pred začetkom 
turnirja  še obvezne seminarje in 
preverjanje pripravljenosti. Na dan 
slavnostne otvoritve, v petek, 13. av
gusta, bosta tudi naša rokometna 
sodnika sodelovala v svečanem mi
mohodu vseh udeležencev, enako 
pa velja tudi za zaključno slovesnost v 
nedeljo, 29. avgusta.

Po dogovoru z Darkom Re- 
penškom boste imeli bralci Savin
jskih novic možnost "iz prve roke" 
dobivati informacije iz olimpijske 
arene. Na ta način bo največji šport
ni spektakel za Zgornjesavinjčane 
še pridobil na zanimivosti. Že v pri
hodnji številki boste lahko prebrali 
prve novice neposredno iz Aten!

Franci Kotnik

Ì U  M I H H R H P S  i  i

Iz Nazarij do naslova

evropskih prvakov
Državna košarkarska reprezentanca mlajših članov do 2 0  let, ki se je  v 

Nazarjah polnih 15 dni pripravljala na evropsko prvenstvo v Brnu na 
Češkem, je v nedeljo zvečer v finalni tekmi s 66:61 premagala ekipo Izrae
la in tako osvojila naslov evropskih prvakov!

Strokovni štab na čelu s trenerjem 
Ivanom Sunaroje očitno dobro tem
piral formo za odločilne tekme na 
prvenstvu. V predtekmovanju dveh 
skupin so Slovenci najprej izgubili z 
Grčijo (84:91 ), nato premagali Ukra
jino (100:82) in Belorusijo (84:55) 
in izgubili z Litvo (65:69) ter Srbijo in 
Črno goro (47:76) in se kot četrti v 
svoji skupini v četrtfinalu pomerili z 
Rusijo kot zmagovalko sosednje 
skupine. Zmaga s 74:67je našim ko
šarkarjem prinesla napredovanje 
med prve štiri in uvrstitev na sve
tovno prvensh/o, ki bo prihodnje leto 
v Argentini,

Vse ostalo je bila samo še sme
tana na torto. V polfinalu mašče
vanje za poraz v predtekmovanju 
in zmaga nad Litvo kar s 97:57, nato 
pa še ponovitev finala iz leta 2000 
v Makedoniji, ko so naši s košem v 
zadnji sekundi premagali Izrael s 
66:65. Zelo podoben rezultat je  bil 
tudi letos: zmaga Slovenije 66:61 in 
zlate medalje okoli vratu naših rep- 
rezentanov. Lahko smo ponosni 
nanje in si želimo, da bi bila športna 
dvorana Nazarje kovačnica uspe
hov slovenske košarke tudi v bo
doče.

Tomaž Križnik

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Zgodnji začetek nove 

sezone
Člani in mladinci Košarkarskega kluba Nazarje so v ponedeljek s skupn

imi treningi že začeli s tekmovalno sezono 2004/2005 . Trenerja Andrej 
Pečovnik in Primož Jelšnik želita dobro pripraviti svoji ekipi, čeprav bodo 
njihovi nasprotniki znani šele po žrebu 28. avgusta. Pravita, da mesto v 
ekipi zagotavljata najprej prizadevnost in telesna pripravljenost, šele nato 
pa kakovost in talent igralcev.

TK

Treningi za kadete in starejše pionirje (letniki '88, '89, '90, '91 in '92) 
se bodo začeli v četrtek, 12. avgusta, ob 17. uri na športnem igrišču v 
Nazarjah. Kontaktni osebi sta trenerja Marko Finkšt (031 /649436) in 
Nejc Gelb (051/361918).

Mlajši pionirji (letnik '93 in mlajši) bodo s treningi začeli v ponedeljek,
30. avgusta, ob 17. uri pred športno dvorano Nazarje. Kontaktni osebi 
sta trener David Zadravec (0 4 1 /6 6 9 2 4 3 ) in Primož Jelšnik (0 4 1 / 
615122).

Vabljeni so tudi tisti omenjenih letnikov, ki v klubu še niso trenirali in si 
želijo izpopolniti svoje košarkarsko znanje. V klubu poudarjajo, da bodo 
veseli vsakega novega košarkarja in se bodo potrudili, da mu bo košar
ka postala želja in užitek.



K I N O  N A Z A R J E

Sobota, 7.8., ob 20.00 in 
nedelja, 8.8., ob 17.00:
HIDALGO-akcijski
Režija: Joe Johnston 
Igrajo: Viggo Mortensen, Zuleikha Rob

inson, Omar Sharif, Louise Lombard

Nenavadna zgodba o nekdanjem jez
decu pony expressa in kavboju, ki naj bi 
sodeloval in zmagal v več kot 400 vztra
jnostnih dirkah na konju čez drn in strn, 

Franku Hopkinsu, temelji na knjigah, ki jih je zapisal Hopkins sam, in na 
obsežnem raziskovalnem delu scenarista Johna Fusca. Njegova 
zgodba g a je  prevzela zlasti potem, ko je naletel na namige o legen
darni, 3000 milj dolgi dirki čez arabsko puščavo, ki naj bi seje Hopkins 
s svojim mustangom Hidalgom udeležil in v njej tudi zmagal.

Komu je bil v napoto nagrobni spomenik na 
pokopališču v Rečici ob Savinji

Spoštovani! Včasih kot tokrat je res 
storjena taka, da rečem, ogabno 
odvratna, nesmiselna stvar zlobe, da 
ji ni primere in bi seje moral vsakdo 
sramovati. Zato jo  je treba, menim, 
nujno dati na piano. Človek si kartežko 
razlaga, zakaj to, takšno nesmiselno, 
podivjano početje.

No, da so različni odnosi med različn
imi ljudmi, takšni in drugačni, se ve, je 
znano in se razume. Je pač tako, da 
kolikor je ljudi, je tudi različnosti. Vsak 
človek pač živi (do določene mere) 
svoj svet, na sebi svojstven način ... 
Toda včasih, kot tokrat, pa preseže 
vse meje. Namreč, daje nekomu v na
poto spomeniks spominsko marmor
no napisano ploščo na grobu poko
jnika, kakortokrat -  na pokopališču v 
Rečici ob Savinji... Koje daleč vstran 
od p o t i... Pa jo  je  neznan nebodi
gatreba, podivjan zlikovec podrl, 
prevrnil med 20. in 23. julijem letos.

To grdo, zlobno dejanje še posebej 
in tembolj preseneča, ker je tisto, sicer 
skromno spominsko obeležje bilo 
namenjeno pokojnima zakoncema, ki 
sta bila delavec in gospodinja. Krščan
sko vzgojena in sta tako tudi vsesko
zi živela. Pošteno in skromno. Nikoli 
nikomur nista prav nič hudega ne žale
ga storila. V svojem bivalnem okolju 
sta živela v lepem sožitju z ljudm i... 
Vse do konca, do tedaj, da se jima je 
v častitljivi starosti pred desetletji 
dopoln ilo njuno življenje, ko sta 
preminula, umrla.

Zato glede povedanega tembolj 
preseneča, vznemirja in ostaja nera
zumljivo, zakaj to početje, storjeno 
dejanje? Nesmisel! Divjaštvo! Popoln 
absurd. Poneumljenost...

Človek si ne zna drugače razlagati 
takega dejanja, kakor da ga je 
zmožen izvršiti neuravnovešen 
človek. Človek v opoju zasvojenosti 
... Močno duševno razrvan oz. priza
det ... Ali pač oseba, ki je, da rečem, z 
zlobo obsedena, da mora storiti zlo, 
pa kakršno koli, zoper kogarkoli in kjer 
koli... Le da povzroči škodo in boleči
no, drugemu...

Ja, seveda, daje takšen človek kot 
»družbeni izmeček« kot negativen, 
drugim ljudem nevaren ... In uničuje 
mirno sožitje med ljudmi. No, da še 
povem, da to opisano dejanje na tem 
pokopališču ni osamljen primer. Že 
pred leti je bila podobna oz. kar ena
ka oskrunitev nagrobnega spomeni
ka, točneje napisne table, kojojetudi 
zlobnež podrl le par korakov vstran 
od te, sedanje oskrunitve, na istem 
pokopališču.

Tudi zato bi bilo tembolj vmesno in 
potrebno, da bi povzročitelj ne ostal 
anonimen, neznan. Da bi se ga odkri
lo in stem preprečilo taka eventuelno 
nadaljna nesmiselna početja. Seve
da, pokojni pa, da bi imeli svoj mir v 
večnem počivališču.

Vlado Parežnik 
Levstikova 9 

Mozirje

Č R N A  K R O N I K A

• Z AVTOM S CESTE
Mozirje: 27. julija vdopoldanskem času je na regionalni cesti v Sote

ski voznik osebnega avtomobila zapeljal preblizu desnemu robu ces
tišča, zato je zdrsnil s ceste in se pri tem lažje telesno poškodoval.

• Z MOTORNO ŽAGO NAD ŽIVO MEJO
Rečica ob Savinji: 27. ju lija  dopoldan sta se sprla soseda v Nizki. 

Eden izmed njiju je  z motorno žago drugemu porezal živo mejo. 
Zaradi poškodovan ja  tu je  s tva ri se bo m ora l zag ova rja ti na 
okrožnem državnem tožilstvu, oba pa se bosta oglasila pri sod
niku za prekrške.

• VLOM V HIŠO KINOLOGOV
Rečica ob Savinji: V noči na 27. julij so neznani storilci vlomili vzgrad- 

bo društva kinologov vVarpoljah. Iz notranjosti so znosili klopi, poško
dovali pa so tudi omet na zgradbi in stekla.

• IZPRAZNJEN VIKEND
Nazarje: Lastnik iz Štorje 28. julija ugotovil, da so neznanci vlomili v 

njegov vikend v Zavodicah. Iz notranjosti so odnesli dva televizijska 
sprejemnika, usnjen kovček, fotoaparat in več oblačil.

• GLASNI IN ALKOHOLIZIRANI
Ljubno ob Savinji: 29. julija malo po polnoči so trije občani v Vrbju na 

Ljubnem ob Savinji poslušali glasno glasbo in razgrajali. Policisti so ob 
prihodu ugotovili, da so pod vplivom alkohola, dva izmed njih pa se 
nikakor nista umirila, zato so ju  do iztreznitve odpeljali na varno.

• RADIO DOBIL NOGE
Ljubno ob Savinji: Neznanemu storilcu se je 30. ju lija  zahotelo 

prenosnega radio kasetofona. Našel ga je  v vrtni uti poleg stanovan
jske hiše na Ljubnem ob Savinji. Sicer je  bil že star, igral pa je očitno 
dovolj dobro, da se ga je  splačalo ukrasti.

• TATINSKI LJUBITELJ ŠAMPANJCA IN SLADOLEDA
Mozirje: V noči na 31. julij je neznani storilec vlomil v vikend v Rade- 

gundi. Z vrat kleti je  snel ključavnico in iz notranjosti odnesel steklen
ico penine ter zaboj sladoleda. Vse ukradeno je konzumiral v bližini 
kaznivega dejanja.

• OB DENARNICO NA GOLTEH
Mozirje: Občan iz Velenja je  31. julija popoldan na zgornji postaji 

nihalke na Golteh ostal brez denarja in dokumentov. Denarnico je 
pustil na mizi v garderobi, nepridiprav pa je spretno izkoristil trenutek 
lastnikove nepazljivosti.

•  POVOZIL REDARJA
Ljubno ob Savinji: Voznik osebnega avtomobila 31. julija na Ljub

nem ob Savinji ni upošteval navodil prometnih redarjev in je  pred pr
ireditvenim prostorom, kjer je potekal Flosarski bal, enemu izmed njih 
okoli enajstih zvečer zapeljal čez nogo.

• OBRAČUN UUBENCEV IN NAZARČANOV
Ljubno ob Savinji: 1. avgusta v zgodnjih jutranjih urah so se na Flosa- 

rskem balu na Ljubnem sporekli domačini in obiskovalci iz Nazarij. 
Dva sta bila pri tem še posebej vneta, zato je  eden izmed njiju drugega 
udaril s pestjo v obraz ter mu pri tem poškodoval nos in čeljust.

• NEZNANI OBISKOVALCI NA MARSU
Rečica ob Savinji: V noči na 1. avgust je  bilo vlomljeno v gostinski 

lokal Bar Mars v Spodnji Rečici. Iz notranjosti so neznanci odnesli več 
cigaret, alkoholnih pijač in registrsko blagajno, vse skupaj vredno okoli 
230 .000  tolarjev.



kakovost.udobje,zdravje Podsmrečje 20, 3342 GORNJI GRAD

VABIKSODELOVANJU 
sodelavce za opravljanje del in nalog:

1. TEHNOLOGA MIZARSTVA
2. VODJA DELOVNE ENOTE GRADBENIŠTVO

Pogoji:
Pod točko 1. -  TEHNOLOG MIZARSTVA
- VI. oz. V. stopnja lesarske smeri, 3 leta delovnih izkušenj, pasivno 

znanje enega tujega jezika, poznavanje dela z računalnikom in strok
ovnimi specializiranimi programi na osnovi A-CADA, poznavanje 
kriterijev kvalitete lesa, lepljencev, polizdelkov in končnih izdelkov,

Pod točko 2. -  VODJA DELOVNE ENOTE GRADBENIŠTVO
- VI. oz. V. stopnja lesarske smeri, 5 let delovnih izkušenj, pasivno 

znanje enega tujega jezika, poznavanje dela z računalnikom, pozna
vanje kriterijev kvalitete lesa, lepljencev, polizdelkov in končnih izdelk
ov, organizacijska sposobnost vodenja proizvodnega procesa.

Od kandidatov pričakujemo komunikativnost, samoiniciativnost, 
pripravljenost na dodatno izobraževanje, natančnost pri delu.

Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev pričaku
jemo v 8 dneh po objavi na naslov: SMREKA d.o.o. Podsmrečje 20, 
3342 GORNJI GRAD.

O izbiri bomo kandidate obvestili v 8 dneh po opravljenih pogovorih.

V naših srcih še živiš, 
za topo t nas vodi tja, 
kjer v tišin i spiš.
Tam skupaj sm o v nem i bolečini 
z  žalostjo in lepim i spomini.

ZAHVALA

V boju z boleznijo je tiho odšla od nas 
naša draga teta in stara teta

Angela HUDEJ
Kebrova Gela iz Radegunde 

(13.5.1908 -  20.7.2004)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, ki 
ste nam v  teh težkih trenutkih pomagali, darovali cvetje, sveče in za sv. 
maše. Posebna zahvala patronažni sestri Sonji za pomoč in številne 
obiske na domu. Hvala župniku Nežiču za lepe besede ob slovesu in 
lepo opravljen pogreb, pevcem za lepo odpete žalostinke. Hvala gos
podu Acmanu za ganljive besede slovesa. Prav tako se zahvaljujemo za 
vsak trenutek, ki ga v mislih preživite z njo.

V s i n je n i

Usoda tvoja se je  sklenila, 
le delo tvojih rok nam  zapustila. 
Odšel si tja kjer vlada večni m ir 
a v naših srcih bo ostal, 
globok, boleč spom in!

ZAHVALA

ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta

Janeza ZAVOLOVŠKA
Lenart 28

(28.4.1934 -  22.7.2004)

Iskrena zahvala vsem sosedom, prijateljem, znancem, ki ste nam v 
najtežjih trenutkih pomagali, izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče in 
sv. maše.
Hvala gospodu dekanu za opravljen obred, hvala pevcem za prelepe 
odpete pesmi, zastavonošema, hvala gospodu sosedu Francu Bezovšku 
za prelepe poslovilne besede.
Hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti.

Ž a lu jo č i: ž e n a  Iv a n k a , s in ja n i  z  d ru ž in o , h č e rk e  M ih e la ,
C v e tk a  in  M ija  z  d r u ž in a m i

Če m e iščete, 
m e iščite v vaših srcih.
Če im am  tam  svoje bivališče, 
bom vedno p ri vas.

Antonie de Saint -  Escupery

ZAHVALA

23- julija 2004 nas je v  86. letu zavedno zapustila 
naša draga mama, stara mama in prababica

Jera PEČOVNIK
iz Raduhe 66, Luče

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo obiskovali v  času bolezni, jo 
spremljali na njeni zadnji poti, ji darovali sveče in maše.
Iskrena hvala sosedom za pomoč, doktorju Žunterju, sestri Veri, gos
podu župniku Gračnarju za opravljen obred, pevcem ter gospe Valeriji 
Robnik za poslovilni govor.

V s i n je n i ž a lu jo č i

M O R A N A  P O G R E B N A  S L U Ž B A ,  C V E T L IČ A R N A
A l e k s a n d e r  S t e b l o v n i k  s .p .  P a r iž l je  11 c  B r a s l o v č e

T e l e f o n :  7 0 0 0 - 6 4 0



N e ve m , zaka j, a m p a k  d e k le ta  k a r  n o rijo  za  n jim  ...

J o že  se  og las i na policijski 
postaji. "Prišel sem  prijavit, da  
so mi ukradli sto litrov cvička,"  
nagovori d e ž u rn e g a  policista.

Ta je  takoj pripravljen  s o d e 
lovati. "Prav, nared ila  bova  
zap isn ik . K akšn e  b arve  je  bilo 
u krad en o  vino?"

Srečkoslavovid Tavrl

I ««Ia b̂L*- ba*% A val bambbSba
f i i i t - j i i i i B i i ' i i t n i i »

"N e  ra zu m e m  z a k a j, pravijo  
že n s k a m , da  so lah ke," ra z 
m išlja V alerija  pred Tončko. 
"Jaz m ožu  s a m o  p o m ig n em , 
pa se  ž e  z  lah koto  d vigne."

"On ali n jegovo  one?" z a n i
m a Tončko.

"Tisto pa ne z  lahkoto , 
a m p a k  s trdoto."

Veselinka Tavrl

__« I a m b a a  b a a b  bbbA i r - i u M i r n n i M i B

Hildin o če  je  z a h te v e n  do  
m lad o le tn e  hčere , ki h oče s 
fan to m  na svo je . P o skuša jo  
ustaviti v  njenih  n am en ih , 
z a to  jo  vp raša: "In s čim  se  
n a m e ra v a ta  preživljati?"

H ilda iskreno pove: "Z d en 
ko je  reke l, d a  naj z a  to ja z  p o 
skrbim  pri teb i."

Blenda Tavrl

M lad  fa n te  pri deklin i pos
kuša opravičiti svo je  nerodn o  
početje: "G o sp a , m alo  m e je  
strah , da  to le  ne  bo šlo, kakor  
s e m  si zam is lil. P re v e č  sem  
vzn em irjen ."

Ž e n š č e  reče: "Si m oreš  
m isliti, d a  im am  isti s trah  tudi 
ja z ."

Evforija Tavrl

"D oktor R uge lj, tu je  g o s
pod, ki trdi, da  p o zn a  vse  
z a k o n e  e v ro p ske  u stave  ..." z  
rah lo  skep so  p o sp rem i m im o  
vra t p isarn e  ps ih ia tra  novo- 
d o š le g a  p a c ie n ta  n je g o v  
skrbnik.

D o k to r  r e č e  v z h ič e n o :  
"K apo dol, prisilni jo p ič  gor!"

"N e , ne, ne , ni p o trebe," se  
ustraši bolnik, "kot s e m  rekel, 
res je , da  jo  z n a m  na p am et, 
v e n d a r  n isem  bolan, sa j je  ne  
razu m em ."

Histerij Tavrl

V  družin i, kam o r sem  se  
o m o žila , ž e  vrsto  let ne  p ra z 
nu jejo  rojstnih dnevov. M isli
te , da  bo tako  tudi z  najin im  
otrokom , ki g a  z  m o že m  pri
č aku jeva?

Samo če se bo rodil po
noči, tako kot njegovi bli
žnji sorodniki.

Slabovid Tavrl

^ f r r W r r  T r r r r »
C e n e  s te ža v o  pride skozi 

vra ta  p isa rn e , še  te ž je  se  
n am esti v  svoj stol in ves  
n e s re č e n  reče: "Ni mi jasn o , 
kako  da s e m  se  zred il, sa j se  
d ie te  m e d  o b ro k i s tro g o  
držim !"

Težavka Tavrl

N a  p opravn ih  izpitih M ih a  
v p ra š a  N e jca : "K ako ti je  šlo 
pri fiziki?"

"P ad e l s e m  z a ra d i g rav ita 
cije."

Papagonij Tavrl

Cvetke tn koprive

ČASTNA KUHARSKA
David Podlesnik, ciciban na začasnem delu v ljubenskem vrtcu: 

»Povem vam, da mi v kuharskih veščinah nihče ne seže preko ušes, 
saj znam zakuhati takšno godljo, da vse tovarišice cel teden lovijo 
sapo od presenečenja.« 

fNADUČITELJEVA KONKURENCA PRESS')

NOVINARSKA ANALITIKA
Miran Korošec, dopisnik Radia Slovenija (levo): »Po mojih izkušn

jah sodeč vlada v Zgornji Savinjski dolini takšna demokracija, da so 
oblastniki sami sebi edina opozicija.«

Franček Kavčič, odgovorni urednik Delavske enotnosti (desno): 
»Mi smo za delavce, zato bomo storili vse v okviru omejenih zmožnosti, 
da se tudi v tukajšnjih občinah na oblast povzpne opozicija.«

(PEROPRASKI NA OKOPIH PRESS)

ŽUPANJIN ČAJ
Ob predstavitvi zeliščnega vrta v Teru nad Ljubnim so predstavili 

tudi nekatere ekskluzivne čajne mešanice, med katerimi je največjo 
pozornost zbujal "županjin čaj". Ker gre po besedah poznavalcev za 
mešanico najbolj "Šarf" zelišč, si gaje ljubenska županja Anka Rakun 
koj naročila skodelico za degustacijo:

"Čaj ima zelo oster okus, skoraj tako oster, kot so besede novinarja 
Edija Mavriča - Savinjčana. To pomeni, da ga je dobro uživati, vendar 
v omejenih količinah. Pred uporabo se posvetujte z zdravnikom ali 
farmacevtom."



IME PERUTI 
IN LETI

SOCIALNO
ZDRAVSTVENO

SKRBSTVO

MORSKA OŽINA MED EVROPO IN AZIJO
PREDSTAVA, IDEJA KOT IDEAL, IDEALNOST

AVTORESEJEV
SKUPINA LJUDI Z DOLOČENIM POLITIČNIM PROGRAMOM

MISELNABESEDNAZVEZA,DELBESEDILA

KESANJE,OBŽALOVANJE
PAVELLUNAČEK

INDUSTRIJSKO
PREDMESTJE
BUDIMPEŠTE

NEKD. AMERIŠKA 
TENISAČICA- 

CHRIS

ARABSKIŽREBEC
VPREŽNI DROG 

KMEČKEGA 
VOZA

SLOV. PESNIK NA 
AVSTRIJ. KOROŠK. 

FRAN

AMERIŠKI
IGRALEC
(GIBSON)

SKLEPANJE, MISEL, DA JE KAJ VERJETNO

SRBSKOMOŠKOIME,ALEKSANDAR

RUSKA
IGRALKA
(SAVINA)

REKA NA POLJSKEM

KOCKA(LAT.)
BELJAKOVINA, 
KI TKIVU DAJE 

PROŽNOST

AMERIŠKI
IGRALEC
(PACINO)

ŽENSKA, KI MOLZE, MOLZNICA (REDKO)
SLAVKOKOTNIK

SLOVENJGRADEC
AMERIŠKIREŽISER-ROBERT

THOMASADISSON

IME in PRIIMEK:

NASLOV (ulica, kraj):

MINI SLOVARČEK:
TOKARA- otočje na Japonskem
ELLER- slovenski pesnik na avstrijskem koroškem- Fran
TSU- mesto na japonskem otoku Honšu
ALTMAN- ameriški režiser- Robert
VRBAS- reka v Bosni

NARODNOUNIVERZIT.KNJIŽNICA
ŠPANSKIKOLESAR-ABRAHAM

DUKEELLINGTON
PLASTIČNAMASA

PROSTOR POKRIT S STREHO, NAVADNO ZASTEKLJEN
PELEJEVPRIIMEK

ŠPRTNIKVESLAČ

OTOČJE
JAPONSKEM

RADOVANZOGOVIĆ

PLEMIŠKINASLOV
PREVARA,UKANA

ŽIVAL, KIZDRAVNIK REKA V FRANCIJI TEČE SKOZI PARIZ

PLEMENSKOGOVEDOMOŠKEGASPOLA
SPECIALIST

r a ZOBNE'TvO BOLEZNI

NAPRAVAZASUŠENJE SENA NA POUU
N AD ALJ EV. GESLASESTAVILPEPINO

TEMELJ,BAZA

OBVESTILO REŠEVALCEM
Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami iz 30. šf. Savinjskih novic smo izžrebali štiri 

reševalce križank. Tokrat vam nagrade podarja računalniško podjetje Alfabit, ki se nahaja v nakupoval
nem centru Izoles v Nazarjah. Nagrajenci bodo prejeli obvestila o nagradi po pošti.

1. nagrado, torbico za 240 kom. CD-jev prejme:
Tara Gostečnik, Šmihelska cesta 64, Mozirje;
2. nagrado, tipkovnico (internetno) prejme:
Jožica Marolt, Podter 20, ljubno ob Savinji;
3. nagrado, zvočnike Juster (180 W) prejme:
Ludvik Tominšek. Bočna 106, G. Grad;
4. nagrado, 10 kom. CD medijev v škatlici prejme:
Helena Makšan, Praprotnikova 25, Mozirje.
Čestitamo!
Tokratno nagradno križanko izrežite iz časopisa in jo najkasneje do torka, 17. avgusta 2004, pošljite 

na naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje z obveznim pripisom NAGRADNA 
KRIŽANKA GAJ

Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami bomo petim nagrajencem podelili skupaj 
sedemnajst vstopnic za Mozirski gaj.

Nagrade vam tokrat podarja Ekološko hortikulturno društvo Mozirski gaj.

O B V E S T I L O

Dijake in študente obveščamo, 
da bomo s 1.9 .2004 začeli opravljati

I

I vsakodnevni prevoz potnikov v Ljubljano 
I in nazaj.
1 Vse informacije dobite na telefon:
I  03/8384160 ali 5844414.
I
I  Zgornji Zavratnik, d.o.o.



Napovednik

•  Petek (6. avgust), ob 18.00. Luče
Vaške igre

•  Petek (6. avgust), ob 21.00. Luče
Zabavni večer z ansamblom Storžič

•  Sobota (7. avgust), ob 14.00. Luče
Vlcersko tekmovanje za II. memorial Voler Mlačnik

•  Sobota (7. avgust), ob 21.00. Luče
Zabavni večer s skupino Čuki

•  Nedelja (8. avgust), ob 12.00. Luče
Od štanta do štanta

•  Torek (10. avgust), ob 19.00. Luče
Osrednja slovesnost ob občinskem prazniku

•  Sreda (11. avgust), ob 10.00. Osnovna šola Nazarje
Kolesarjenje za otroke

•  Četrtek (12. avgust), ob 9.00. Velenjsko jezero
Svetovno prvenstvo Naviga 2004 (finale čolni FSR-V)

•  Četrtek (12. avgust), ob 20.30. Lajna evergreen, Staro Velenje
Večer erotične poezije

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam bikca sivca, težkega 110 kg. Tel.
5834- 078, gsm 041/525-778.

Teličko simentalko, staro 14 dni, zamen
jam za bikca mesne pasme -  z doplači
lom. Gsm 031/295-331.

Prodam burskega kozla. Cena po dogov
oru. Tel. 8395-014.

Prodam bikca sivca, teža 130 kg. Tel. 03/
5835- 453.

ŽIVALI -  KUPIM
Kupim teličko ali bikca do starosti 1 mese
ca. Gsm 070/401-811.

Kupim kravo in teličko za zakol. Gsm 031 / 

533-745.

DRUGO -  PRODAM
Prodam učbenike za gimnazijo. Gsm 031 / 

245-110.

Nokia 3310 v garanciji, avtoradio in 

zvočnike, ojačevalec in tubo, prodam. 
Gsm 031/772-486.

Prodam hladilnikzzamrzovalnikom goren

je -  prostostoječ, 257 litrov neto. Gsm 

041/421-538.

Prodam 40 arov silažne koruze za silos. 

Tel 5841-393, popoldan in 584-54-46,

dopoldan in zvečer.

Ugodno prodam cca 1500 kom strešne 

opeke trayanka. Gsm 031/80-30-80. 

Prodam prevozni 20 01 bazen za mleko. 
Tel. 5843-223.

Bukova drva prodam. Gsm 041/804- 
574.

Prodam cvetoče oleandre. Gsm 031/ 

539-051.

DRUGO -  KUPIM
Kupim baby alarm. Inf. na gsm 041/216- 

446.

AVTOMOBILI -  PRODAM
Prodam opel astro, 1.1993, registriran do 

06/2005, prilagam 4 zimske gume,
190.000 km. Gsm 041/464-833, 041/ 

662-497.

Prodam škodo favorit 1.93, registriran do 03/ 

05. Gsm 031/673-346.

Prodam škodo felicijo 2x, 1.3, 5v, I. 96, 
1. lastnik, prilagam 4 zimske gume,
420.000 sit. Gsm 031/308-837.

ODDAM
Oddam lokal v strogem centru Mozirja, 60 

m2. Informacije na tel 041/679-293.

KUPON zo brezplačni mali oglas do 10 besed v 33. številki SN

ime in priimek

naslov
NAROČ. ŠT.

m
S I N T A L
C E L J E

V a s a j r a r n o s t  
je  n a š a  s k r b

Sintal Celje d.d., družba za  varovanje 
premoženja, Ipavčeva ulica 22, 3000 Celje 

tel.: 03/ 490 77 10, fax: 03/ 490 76 91 
e-mail: dc.celje@ sintal.si, www.sintal.si

M O R D A  STE IS K A L I P R A V  TO
RTV SERVIS PURNAT

Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara
tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.

RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p, Novo Naselje 43,3342 Gornji Grad. 

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041 /606 -376 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 

gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25, 1235 Radomlje.

TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV 
Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 

lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/5845-194.
Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 

terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

PRAVNO SVETOVANJE
Ugodno pišem vse vrste pogodb, zemljiškoknjižnih predlogov, stat

ute društev, druge pravne akte in nudim ostale pravne storitve. Gsm 
0 4 1 /5 5 0 -5 2 5 .

Nataša Vidmar s.p., Praprotnikova ul. 5, Mozirje. 

ELEKTROINSTALACIJE
Izvajamo vse vrste elektroinštalacij. Informacije na tel. 0 3 /83 8-  

12-23. GSM 0 41 /9 7 8 -2 2 8 .
REMENIH d.o.o., Šentjanž 61,3332 Rečica ob Savinji. 

STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE  
Vrata, senčila, vitražna stekla, zasteklitev balkonov, polikarbonat 

stekla, uokvirjanje slik, peskanje stekla, temnenje stekel. Tel. 0 3 1 / 
305 -5 32 , faks: 0 3 /83 9 -54 -6 4 .

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12,3330 Mozirje. 

HIDRAVLIČNE GIBLJIVE CEVI 
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kmet

ijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila... GSM 041/354-505.
SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6,3332 Rečica ob Savinji. 

INŠTALATERSTVO
centralnega ogrevanja in vodovoda. Ivan Šturbej s.p., tel. 03 /705- 

03-70, faks 0 3 /705-03 -71 , gsm 041 /653 -287 .
Ivan Šturbej s.p., Polzela 143/b, 3313 Polzela.

KAMNOSEŠTVO PODPEČAN  
Izdelovanje nagrobnikov in okenskih polic. Šalek 20, Velenje. Tel. 

897-03-00  ali gsm 041 /6 52 -1 08 .
Kamnoseštvo Podpečan Valentin s.p., Šalek 20,3320 Velenje. 

TRGOVINA IN  SERVIS ZAG O ŽEN  
Šivalni stroji, gasilni aparati, del. zaščita, čevlji, pribor za šivanje, plin

ske naprave. Odprto od 8.-18. ure, sobota od 8.-12. ure. Tel. 83948-01.
Trgovina z neživili, Zagožen Anton s.p., Ljubija 121, Mozirje.

SERVIS TERGLAV M ILAN, POLZELA 137 A  
Hladilniki in zamrzovalniki vseh vrst. tel. 03/572-04-06, GSM 0 41 / 

5 3 0 -3 9 8 .
Terglav Milan, Servis hladilnih naprav s.p., Polzela 137 a, 3313 Polzela.

VSE VRSTE IZKO PO V
za novogradnje, ceste, vodovode, urejanje dvorišč ter storitve z mini 

bagrom. Gsm 041 /631 -395 .
TGM Aleš Janžovnik s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.
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»V GRADBENIŠTVU

GRADITE IN POTREBUJETE BETON?

O kna in v ra ta  SIM ER- za  ra z g ib a n , to p e l in v a re n  dom .

N o v i s tanovan jsk i zako n , k i je  s to p il v  ve lja vo  1 6 .7 .2 0 0 3 ,  
o b v e zu je  las tn ike  in u p o ra b n ik e  večs tanovan jsk ih  s tavb , 
d a  iz b e re jo  u p ra vn ika .

Sm o e d in o  zg o rn je s a v in js k o  p o d je tje , ki 
u p ra v lja  večs tan o van jske  in s tano van jsko - 
p o s lovne  s tavb e , šp o rtn e , ku ltu rn e  in d ru g e  
o b je k te .
Z a u p a  n am  ž e  več ko t 3 0 0  u p o ra b n ik o v . 
P rip o ro ča m o  se tud i v a m .

JAVNO
PODJETJE

R J E d.o.o.
PR

betSI
nskih mešam

mešam

POKLIČITE 041-753-437!

V  poslovnih prostorih na Savinjski cesti 4  v  
g ra d u  V rbo vec v  N a z a r ja h  sm o V a m  na vo ljo
- vsak  delovn i d an  od  7. do  15. ure
- v  sredo od 7. d o  17. u re  in
- v  p e tek  od  7. d o  13. ure
Tel. 5 8 3  3 0  2 0 , 8 3 9  16 17, faks  8 3 9  16 2 0 ,  
e-pošta: dom .nazarje@ sio l.ne t

VAŠ DOM JE Z  NAMI PRIJETNEJŠI.

O B U K

pvc okna akt okna a ki-pvc okna alu in pvc vhodna vrata okna z prezračevalnim ai atomom
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TEHNIČNI PREGLEDI D.
Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji - Tele

C e lje  -  sk lad išče  
A M . f D - P e r

g 7 / 2 0 0 4

JK 5000014034,32 COBISS ©

Družba za izvajanje tehničnih pregledov motornih vozil, traktorjev in 
priklopnikov A.M. TEHNIČNI PREGLEDI MIKLAVC d.o.o. iz Nizke 
opravlja tudi:

- registracije novih in rabljenih motornih vozil ter priklopnikov
- odjave vozil
- menjave nalepk
- izdaja preizkusnih tablic pri odjavi vozil
za upravne enote Mozirje, Velenje in Žalec
- sklepanje vseh avtomobilskih zavarovanj za zavarovalnice Triglav, 
Maribor, Adriatic in Slovenica.

Plačilo je možno na trajnik, bančne kartice, čeke ali gotovino.

od julija pri nas tudi A V T O P R A L N IC A  za pranje osebnih in 
kombiniranih vozil

Pokličite te l.03 /838-80-90, 041 643-538 
e -pošta : a.m .m iklavc@ em ail.si

NOVO V ZGORNJESAVINJSKI DOLINI 
Skozi vse leto bomo opravljali brezplačne preventivne 

preglede zavor in izpušnih plinov za motorna vozila 
katerih lastniki so člani ZŠAM Zgornjesavinjske doline.

VARNE KILOMETRE VAM ŽELIMO!

N a g r a d n a  a k c i j a  z a  

N O V E  n a r o č n i k e  S a v i n j s k i h  n o v i c

Prvih 50 novih naročnikov, ki se bodo na tednik 
Savinjske novice naročili v mesecu avgustu, prejme 
darilni bon TUŠ v vrednosti 6.000 SIT, vnovčljiv v 
katerikoli trgovini Tuš v Sloveniji.

Računica novega naročnika: 
naročim  se na Savin jske novice in plačam  

naročnino do konca leta 2004 v znesku 5.460 SIT, 
nakar dobim  bon v vrednosti 6.000 SIT, 

torej mi ostane še 540 SIT!

P o h i t i t e  z  

n a r o č i l o m ,

™  p r i l o ž n o s t  

z a m u j e n a  -  

n e  v r n e  s e  n o b e n a !

K m a lu  v  

M o z ir j u !

t u s
Kjer dobre stvari stanejo manj

Engrotuš d.o.o., Cesta v Trnovlje ioa, 3000 Celje

OSREDNJA KNJ. CELJE


